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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare  
måndagen den 29 april 2024 
 
Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 

ersättare 
1 Anna Sotkasiira Wik M JA §§ 60-79  
2 Simon Johansson M JA §§ 60-79  
3 Irma Görtz S JA §§ 60-79  
4 Annette Sjö S JA §§ 60-79  
5 Magnus Cato S JA §§ 60-79  
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 60-79  
7 Olle Vikmång S 

JA §§ 60- 67 Sara Stolt (S) §§ 
67-79 

8 Heléne Alpfjord Wylde V JA §§ 60-79  

9 Elin Melander V JA §§ 60-79  

10 Marine Brunius V 
NEJ Julia Linander (V) 

§§ 60-79 
11 Nicklas Lundström V JA §§ 60-79  

12 Niclas Clarén  KD JA §§ 60-79  

13 
Jenny Lisiderius KD 

JA §§ 62 - 79 Ulla Lundström 
(KD) §§ 60- del av 
62 

14 Tomas Tekmen KD JA §§ 60-79  

15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 60-79  

16 Sophia Jarl M JA §§ 60-79  

17 Ingrid Cassel M JA §§ 60-79  

18 
Roger Eklund-Åkesson M 

JA §§ 60- 67 Eva-Britt Passmark 
(M) §§ del av 67-
79 

19 Said Nison M   

20 Inger Petersson S 
NEJ Tobias Sved (S) §§ 

60-79 
21 Claes Nöid S JA §§ 60-79  
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 60-79  
23 Andreas Bohlin S JA §§ 60-79  
24 

Marcus Posada V 

NEJ Karolina Eriksson 
(V §§ 60- 67), Ann 
Björling (V) §§ del 
av 67 - 79 

25 Marie Matsson V JA §§ 60-79  

26 Annika Kaiser V JA §§ 60-79  

27 Tobias Holmberg V JA §§ 60-79  

28 Simone Öhrn KD JA §§ 60-79  
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare 

29 
Alexander Nejdemo L 

JA §§ 60 – 63 Evelina Nejdemo 
(L) §§ del av 63 - 
79 

30 Fredrik Bergqvist  L JA §§ 60-79  

31 Monica Holtstad L JA §§ 60-79  

32 Patrik Palm M JA §§ 60-79  

33 Olle Connman Ek M JA §§ 60-79  

34 Kerstin Nordenberg M 
NEJ Hannes Sten (M) 

§§ 60-79 
35 Christer Frey M JA §§ 60-79  

36 Jan Malmberg S JA §§ 60-79  

37 Kikki Liljeblad S JA §§ 60-79  

38 Henrik Pryssgård S JA §§ 60-79  

39 Åsa Sköldestig S JA §§ 60-79  

40 Per Ziljat S JA §§ 60-79  

41 Christian Widlund C JA §§ 60-79  

42 Lina Cederlöf C 
NEJ Kerstin Sjöberg (C) 

§§ 60-79 
43 Kay Andersson C JA §§ 60-79  
44 Anna Edebo C JA §§ 60-79  
45 Linda Nilsson SD JA §§ 60-79  
46 Annelie Johansson SD JA §§ 60-79  
47 Clara Aranda SD JA §§ 60-79  
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 60-79  
49 Lena Hernqvist M JA §§ 60-79  

50 Päivi Johansson M 
NEJ Juris Irschs (M) §§ 

60-79 
51 Per Helgesson M JA §§ 60-79  

52 Criss Hagfeldt M JA §§ 60-79  

53 Maj Kalwa S JA §§ 60-79  

54 Willy Flores S JA §§ 60-79  

55 Louise Malmström  S 
NEJ Paola Valdes Salas 

(S) §§ 60-79 

56 Alexander Winge S 
JA §§ 62 - 79 Tim Björklund (S) 

§§ 60-61 

57 Jessica Svensson S 
NEJ Patrik Lindahl (S) 

§§ 60-79 
58 Robert Nordman MP JA §§ 60-79  

59 

Ingemar Hillerström MP 

NEJ Jan Thilander (MP) 
§§ 60 - 67 lunch, 
Christel Andersson 
(MP) §§ del av 67 - 
79 
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare 

60 Hedda Ottesen MP JA §§ 60-79  

31 Reidar Svedahl - JA §§ 60-79  

62 Wasuthida Pinsakulnee SD JA §§ 60-79  

63 Stefan Bergström SD JA §§ 60-79  

64 Benny Sellborn SD JA §§ 60-79  

65 Florian Aranda SD JA §§ 60-79  

66 Filip Morell  M JA §§ 60-79  

67 Conny Passmark M JA §§ 60-79  

68 Carina Melefors M JA §§ 60-79  

69 Anders Magnusson M JA §§ 60-79  

70 Ingela Ekberg S 
NEJ Jörgen Drott §§ 60-

79 
71 Lena Lundman S JA §§ 60-79  

72 Lena Wass S JA §§ 60-79  

73 Mats Nilsson S 
NEJ Pernilla Axell (S) 

§§ 60-79 
74 Håkan Pettersson S JA §§ 60-79  
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 60-79  
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 60-79  
77 Thomas Svensson SD JA §§ 60-79  
78 Erik Johansson SD JA §§ 60-79  
79 Peter Pöllä SD JA §§ 60-79  
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 60-79  
81 Jonny Modigh SD JA §§ 60-79  
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 60-79  
83 Ned Wallin M JA §§ 60-79  
84 Åke Bjerselius M JA §§ 60-79  
85 Anders Boqvist M JA §§ 60-79  

 

Närvarande ersättare ej tjänstgörande 

Ersättare Parti 
Lina Alm M 
Marcus Fägerstrand M 
Christina Blomqvist M 
Jeanette Södervall Thorn M 
Claes Nilsson KD 
Ann-Charlotte Wiberg S 
Lizette Wästerlund S 
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Anna-Lena Pettersson S 
Magnus Edström S 
Inger Hasselgren S 
Göran Persson SD 
Susanna Lindvall SD 
Kiran Qureshi SD 
Tomas Forsberg SD 
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§ 60 Information till kommunfullmäktige 2024-04-29 

 

Beslut 
Punkten lämnas. 

Beskrivning av ärendet 
Ingen särskild information ges vid kommunfullmäktiges sammanträde. 

___________________________________ 
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§ 61 Reviderat regelverk för hjälpmedel 
 KS 2023/1560 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner förslag på förändrad beslutsordning 
gällande det länsgemensamma regelverket för hjälpmedelsförskrivning.  

2. Godkänner att hjälpmedelsrådet ska bestå av ordförande, länets 
hjälpmedelskonsulter, representant för medicinskt ansvarig för rehabilitering 
(MAR) från respektive länsdel samt endast representanter för enheter med 
kostnadsansvar för personligt förskrivna hjälpmedel ur detta regelverk, det 
vill säga länets kommuner och Region Östergötlands habilitering. 
Representanter för enheter med endast förtroendeförskrivare deltar vid behov 
som adjungerande på möten i Hjälpmedelsrådet.  

3. Godkänner förslaget på förändringar i utbudet av personligt förskrivna 
hjälpmedel, enligt alternativ ett i Analysrapport Revidering av regelverk för 
personligt förskrivna hjälpmedel. Det reviderade regelverket kommer att 
gälla från den 1 juni 2025, då även upphandlingen av ny 
hjälpmedelsleverantör förväntas vara klar. 

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig Nicklas 
Lundström (V). 

Sammanfattning 
Ansvaret för att erbjuda hjälpmedel till invånare i Östergötland är ett 
gemensamt ansvar mellan länets kommuner och Region Östergötland. För att 
säkerställa en likvärdig vård och behandling för länets invånare har länets 
tretton kommuner och Region Östergötland ett gemensamt regelverk för 
hjälpmedelsförskrivning. Inför den kommande gemensamma upphandlingen 
av hjälpmedelsleverantör genomför Ledningsgrupp vård och omsorg 
(LGVO) en revidering av det länsgemensamma regelverket för 
hjälpmedelsförskrivning. Detta regelverk är bindande för samtliga 14 
sjukvårdshuvudmän i länet och kommer att gälla från den 1 juni 2025, då 
även upphandlingen av ny hjälpmedelsleverantör förväntas vara klar.  
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För Norrköpings kommun medför revideringen av regelverket en ökad 
kostnad med 3,6 procent, vilket innebär en ökning med cirka 1 000 tkr 
jämfört med 2023 kostnader som då uppgick till 28 600 tkr. 

Beskrivning av ärendet 
Samråd Vård och Omsorg (SVO) och Ledningsgrupp vård och omsorg 
(LGVO) har inkommit med förslag till revidering av regelverk för 
förskrivning av personliga hjälpmedel, för kommunerna i Östergötland och 
Region Östergötland. Revideringen behöver bland annat genomföras inför 
den kommande gemensamma upphandlingen av hjälpmedelsleverantör. Det 
reviderade regelverket kommer att gälla från den 1 juni 2025, då även 
upphandlingen av ny hjälpmedelsleverantör förväntas vara klar. Det 
nuvarande avtalet förblir giltigt fram till detta datum. I samband med detta 
kommer regelverket att uppdateras och publiceras på Region Östergötlands 
webbplats, där det nuvarande regelverket för närvarande är tillgängligt. 

Sjukvårdshuvudmännens ansvar för hjälpmedel  
Ansvaret för att erbjuda hjälpmedel till invånare i Östergötland är ett 
gemensamt ansvar mellan länets kommuner och Region Östergötland (8 kap. 
7 § och 12 kap. 5 § HSL). Länets tretton kommuner och Region 
Östergötland har ett gemensamt regelverk för hjälpmedelsförskrivning. 
Genom regelverket säkerställs en likvärdig vård och behandling för länets 
invånare, istället för en vård och behandling som regleras av boendeort eller 
vilken förskrivare som patienten träffar. För att brukare eller patient ska få 
tillgång till hjälpmedel krävs en förskrivning av medarbetare med 
förskrivningsrätt. Aktuella yrkesgrupper för förskrivning är legitimerade 
arbetsterapeuter, fysioterapeuter, logopeder, läkare och sjuksköterskor. 

Kommunerna tog i samband med övertagandet av hemsjukvården år 2014 
över större delen av kostnadsansvaret för hjälpmedel, medan region 
Östergötland fortsatt har kostnadsansvar för hjälpmedel inom 
barnhabiliteringen. I förarbetet inför övertagandet av hemsjukvården 
framgick att det var viktigt att kommunerna och dåvarande landstinget i länet 
hade ett gemensamt regelverk för hjälpmedelshanteringen. 
Kommunstyrelsen (KS) fattade beslut om det nuvarande gemensamma 
regelverket för kommunerna och landstinget i Östergötland den 7 april 2014 
(KS 2014/0147-3). Revidering av regelverket ska ske kontinuerligt och följa 
de behov som finns för länets invånare. Det är upp till varje huvudman för 
hälso- och sjukvården att sedan godkänna revideringen. 

Förslag till revideringar av regelverk  
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Förslaget innebär förändringar av sortimentet avseende personligt förskrivna 
hjälpmedel, där nya produkter tillförts medan andra tas bort. Vidare finns 
förslag på förändrad beslutsordning gällande det länsgemensamma 
Regelverk för hjälpmedelsförskrivning samt sammansättning av det så 
kallade Hjälpmedelsrådet. Nämnda råd består av representanter från 
sjukvårdshuvudmännen i länet och ordföranden utses av LGVO. Syftet med 
Hjälpmedelsrådet är bland annat att arbeta för samsyn kring 
hjälpmedelsförsörjningen i Östergötlands län och på ett övergripande plan 
föra en dialog kring hjälpmedelsområdet samt vilka behov som ska 
tillgodoses inom sjukvårdshuvudmannens ansvar.  

Föreslagna förändringar av regelverket bedöms vara rimligt med tanke på att 
det finns behov av kontinuerliga justeringar utifrån exempelvis lagändringar, 
den digitala utvecklingen eller inkomna synpunkter kring eventuella 
otydligheter i regelverket. Vidare är det viktigt att regelverket avseende det 
länsgemensamma regelverk för hjälpmedelsförskrivning är ett levande 
dokument som följer samhällsutvecklingen och omställning till Nära vård. 

Ekonomiska konsekvenser 
I underlaget från LGVO framgår att den totala kostnaden för länets 14 
sjukvårdshuvudmän 2023 för personligt förskriva hjälpmedel utifrån förslag 
till revidering av regelverket beräknas uppgå till 118 000 tkr kronor, vilket 
innebär en ökning med 3,6 procent. Vidare anges att förslagen på 
revideringen är en uppskattad kostnadsökning och att nuvarande 
EUregelverk och lagstiftning kring medicintekniska produkter (MDR) ställer 
högre krav på tillverkarna. Något som potentiellt kan medföra ökade 
tillverkningskostnader. Underlaget anger även att de genomförda 
beräkningarna inte beaktat den demografiska utvecklingen och inte heller 
potentiella kostnadsökningar i samband med upphandlingen av 
hjälpmedelsleverantör. 

För år 2023 uppgick Norrköpings kommuns kostnader för personligt 
förskrivna hjälpmedel till cirka 28 600 tkr. Det innebär att av de 14 
huvudmännens kostnader för hjälpmedel utgör Norrköpings kommuns andel 
cirka en fjärdedel. Förslag till revidering av regelverket innebär en ökad 
kostnad med cirka 3,6 procent, vilket för Norrköpings kommun cirka 1 000 
tkr mer jämfört med år 2023. Vård- och omsorgskontorets bedömning är att 
den ökade kostnaden kommer klaras inom befintlig ram. 
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Beslutsunderlag 
Revidering i regelverk för personligt förskrivna hjälpmedel (RÖ 2024-32) / 
(KS 2023/1560-3). 

Yrkanden 
Patrik Palm (M) yrkar, med instämmande av Florian Aranda (SD) och Eva-
Britt Sjöberg (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Nicklas Lundström (V) yrkar på att ärendet ska återremitteras med följande 
motivering: 

Att skicka tillbaka förslaget om reviderat regelverk för förskrivning av 
personliga hjälpmedel till Ledningsgrupp vård och omsorg för att förhandla 
fram möjlighet till dubbelförskrivning av inomhus- och utomhusrollatorer till 
invånare som har behov av bägge. 

Under ärendets behandling yttrar sig även Andreas Bohlin (S) och Monica 
Holtstad (L). 

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, yrkande om återremiss yrkat av Nicklas 
Lundström (V) samt bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut yrkat av 
Patrik Palm (M).  

Ordföranden ställer först proposition på återemissyrkande yrkat av Nicklas 
Lundström (V) och finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet och ska 
avgöra ärendet idag.  

Därefter konstaterar ordföranden att det endast föreligger bifallsyrkanden till 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med detta. 

 

___________________________________ 
Sänt till: 
Vård- och omsorgskontoret (E. Johansson, J. Ziljat, M. Helin, 
funktionsbrevlåda) 
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§ 62 Sammanträdesdagar för kommunfullmäktige och 
vissa nämnder 2025 

 KS 2024/0473 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer sammanträdesdagar för 

kommunfullmäktige år 2025 enligt följande: 

27 januari  

24 februari  

31 mars  

28 april  

26 maj Årsredovisning 

16 juni Budget och skattesats 

25 augusti  

29 september  

27 oktober Delårsrapport och eventuell 
tilläggsbudget 

24 november  

15 december  

26 januari (2026)  

 

2. Kommunfullmäktige rekommenderar följande veckor, dock inte före den 
10:e varje månad, för sammanträden 2025 för Byggnads- och 
miljöskyddsnämnden, Kompetensförsörjningsnämnden, Kultur- och 
fritidsnämnden, Socialnämnden, Samhällsplaneringsnämnden, 
Utbildningsnämnden, Vård- och omsorgsnämnden och 
Överförmyndarnämnden. 
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Månad Vecka 

Januari 3 

Februari 7 

Mars 11 

April 16 

Maj 20 

Juni 24 

Augusti 33 

September 38 

Oktober 42 

November 46 

December 51 

 

Beskrivning av ärendet 
Kommundirektörens kontor har tagit fram ett förslag till sammanträdesdagar 
för vissa nämnder (ej valnämnden) och kommunfullmäktige 2025.  

I förslaget föreslås att nämnderna samordnar sin sammanträdesfrekvens till 
kommunfullmäktiges sammanträden. Detta innebär att nämnderna planerar för 
11 sammanträden per år. Har den enskilda nämnden inga brådskande ärenden 
att behandla så står det nämnden fritt att ställa in sammanträden. 

Kommundirektörens kontor föreslår att nämnderna sammanträder under 
vissa veckor och anger inga specifika datum. Nämnden ska dock inte 
sammanträda före den tionde i varje månad på grund av den ekonomiska 
uppföljningen.  
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Ekonomiska konsekvenser 
Ett heldagssammanträde med en nämnd med 13 ledamöter kostar ungefär 
40 000 kronor, 34 000 kronor för en nämnd med 11 ledamöter och 28 000 
kronor för en nämnd med 9 ledamöter. 

 
___________________________________ 
Sänt till: 
Samtliga nämnder utom valnämnden 
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§ 63 Motion av Anna Edebo, Christian Widlund, Kay 
Andersson och Lina Cederlöf (samtliga C) -  
En kommun fri från våld – rädda liv och  
förebygga våld 

 KS 2023/0496 

Beslut 
Kommunfullmäktige anser att motionen är besvarad.  

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtgliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Centerpartiet. 

Sammanfattning 
Motionen från (C) föreslår att Hyresbostäder tillsammans med hyresgäster, 
polis, störningsjour och socialtjänsten tar fram en strategi för hur man som 
hyresgäst ska agera vid misstanke om våld eller misär hos grannen, att 
Hyresbostäder ska komplettera sitt ”Trygga hem” med den framtagna 
strategin, att Hyresbostäder ska informera i sina trappuppgångar om hur 
vanligt samhällsproblemet med våld i nära relationer är och vad strategin går 
ut på samt att det finns hjälp att få, att informationen går att få på de språk 
som pratas i trappuppgången samt att Hyresbostäder informerar alla 
nyinflyttade om strategin. 

Konceptet Trygga hem påbörjades år 2018 i ett samarbete mellan 
Hyresbostäder och Norrköpings kommun. Syftet med satsningen var att 
kunskapshöja personal inom Hyresbostäder så att de skulle uppmärksamma 
när barn och unga far illa i sin hemmiljö. Personalen hade möjlighet att 
konsultera samordnare på kommunen och överlämna information som kunde 
hanteras vidare inom socialkontoret. 

Motionärerna nämner Huskurage som möjlig metod att hämta inspiration 
från. Huskurage är en våldspreventiv metod för att förebygga, förhindra och 
stoppa mäns våld mot kvinnor och våld mot närstående. Metoden innebär att 
kunskap om våld och civilkurage sprids för att få hyresgäster att agera vid 
oro för att någon granne far illa i sitt hem. Huskurage har fått viss kritik då 



 
 

 
KOMMUNFULLMÄKTIGE

     

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

15(78) 
  

2024-04-29  
   

 
 

 

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks 

 

grannar som ingriper kan utsättas för risker, det saknas även svensk 
forskning om vilka risker som föreligger vid ingripanden och kritiker menar 
att man bör uppmanas att ringa Polisen som kan hantera riskfyllda 
situationer. 

Det finns exempel på metoder som fastighetsbolag i andra kommuner har 
anammat i syfte att uppmärksamma ifall de boende far illa på något sätt. 

Beskrivning av ärendet 
En motion från Centerpartiet har lämnats in till kommunfullmäktige. 
Motionärerna beskriver att våld mot kvinnor har ökat under 
Coronapandemin, såväl i Sverige som i övriga världen. Utöver detta 
upplever många barn våld i hemmet. Vidare beskrivs att Hyresbostäder utgår 
från ett koncept som kallas ”Trygga hem” med syfte att förebygga våld. I 
konceptet ingår bland annat utbildning av områdesansvariga gällande våld i 
nära relationer samt att omgivningen och husen är välskötta, upplysta och 
ger en känsla av trygghet. Då områdesansvariga inte är på plats dygnet runt 
och då våld i hemmet kan uppstå när som helst önskar motionärerna att 
hyresvärd och hyresgäst ska komma överens om en strategi för att förebygga 
våldet. Detta genom ett uttalat och förväntat socialt stöd bland hyresgästerna 
och att hyresvärden uppmuntrar hyresgästerna att agera vid misstanke om 
våld. 

I motionen yrkas:  

Att Hyresbostäder tillsammans med representanter för hyresgästerna, 
polisen, störningsjouren och socialtjänsten tar fram en strategi för hur man 
som hyresgäst ska agera vid misstanke om våld eller misär hos grannen.  

Att Hyresbostäder kompletterar sitt ”Trygga hem” med den framtagna 
strategin för hur man vill att sina hyresgäster ska agera vid misstanke om 
våld eller misär hos grannen.  

Att Hyresbostäder informerar i sina trappuppgångar om hur vanligt 
samhällsproblemet med våld i nära relationer är och vad strategin går ut på 
samt att det finns hjälp att få.  

Att Hyresbostäder ser till att den informationen går att få på de språk som 
pratas i trappuppgången.  

Att Hyresbostäder informerar alla nyinflyttade om strategin. 
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Hyresbostäder  
Hyresbostäders bosociala enhet har tillfrågats i arbetet med motionssvaret. 

 Hyresbostäder är Norrköpings största bostadsföretag, med ca 9 800 
lägenheter fördelat på tjugo områden i kommunen. Flest lägenheter finns i 
Centrala staden, Ringdansen, Ljura, Hageby, Såpkullen, Åby/Ättetorp och 
Klockaretorpet. 

Våld i nära relation i Norrköpings kommun  
Statistik över förekomst av våld i nära relationer är behäftad med stor 
osäkerhet eftersom relativt få våldsutsatta av olika skäl inte anmäler våldet 
eller söker stöd för att komma ur sin våldsutsatthet, det finns ett stort 
mörkertal gällande detta. Socialkontoret i Norrköpings kommun har under en 
fyraårsperiod, 2019-2022 mottagit 3187 anmälningar kopplat till våld i nära 
relation. 

Polisregion Öst har registrerat totalt 5978 våldsbrott under en treårsperiod 
(2020-2023) i Norrköpings kommun, av dessa har 2035 våldsbrottsärenden 
riktats mot kvinnor.  

Under år 2022 inkom totalt 5479 orosanmälningar till socialkontoret 
gällande barn mellan 0-20 år. Av dessa rörde 482 anmälningar våld inom 
familjen eller bland andra närstående, 303 anmälningar handlade om 
relationskonflikter inom familjen, 219 anmälningar handlade om fysiska 
övergrepp mot barnet/den unge. 592 anmälningar rörde vanvård/fysisk eller 
psykisk försummelse.  

Från år 2022 och framåt har det inkommit 13 anmälningar totalt från 
hyresvärdar till socialkontoret vilket utgör mindre än 2 promille av det totala 
antalet anmälningar under perioden. Tre av de inkomna anmälningarna rör: 
alkohol- eller drogmissbruk, vanvård/fysisk eller psykisk försummelse, våld 
inom familjen eller bland andra närstående. Det inkommer en större mängd 
aviseringar (totalt 1946) i form av underrättelse till socialkontoret från 
hyresvärdar, dessa hanteras inom ramen för inkommen handling där 
merparten handlar om hyresskulder, orosinformation, sanitär olägenhet samt 
störning i boende. 

Trygga Hem 
 Under 2018 påbörjades konceptet ”Trygga Hem” i ett samarbete mellan 
Hyresbostäder och Norrköpings kommun. Syftet med satsningen var att 
kunskapshöja personal inom Hyresbostäder så att de skulle uppmärksamma 
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när barn och unga far illa i sin uppväxtmiljö i lägenheterna. Personalen hade 
sedan möjlighet att konsultera samordnare på kommunen och då överlämna 
information som kunde hanteras vidare inom socialtjänsten. Samordnaren 
var även en del av en konsultativ grupp mot våld i nära relationer där 
individärenden kunde lyftas. Norrköpings kommuns ansvar i konceptet 
Trygga Hem var att utbilda Hyresbostäders personal och samordna ärenden 
till socialtjänsten.  

I processbeskrivningen för Trygga hem beskrivs följande:  

Syftet med Trygga Hem är att säkerställa att utsatta personer inom 
Hyresbostäders bestånd hanteras på ett kvalitetssäkrat sätt. Hyresbostäder 
skall ta ett socialt ansvar avseende människor som av olika skäl utsätts för 
våld i hemmet. Bosociala enheten inom Hyresbostäder har bland annat som 
uppgift att stötta Hyresbostäders förvaltning och övriga i organisationen i 
syfte att säkerställa social hållbarhet i bostadsområden. 

Till sin hjälp har Hyresbostäder tagit fram en checklista som finns tillgänglig 
för medarbetarna. Checklistan omfattas av olika scenarion/tecken på vanvård 
av bostaden samt risksituationer så som trångboddhet, trasiga inventarier och 
beteendemässiga avvikelser. Personalen fyller i checklistan och kontaktar 
sedan den Bosociala enheten. Efter mottagen information kan Bosociala 
enheten komplettera detta genom exempelvis hembesök eller inhämtande av 
ytterligare information gällande hyresgästerna. Om oro kvarstår när all 
information bedömts kan Bosociala enheten skicka ett varningsbrev till 
hyresgästen. Varningsbreven skickas både till hyresgästen och till 
bostadssamordningen i Norrköpings kommun. Vid behov skickar 
bostadssamordningen brevet vidare till berörd enhet på socialkontoret eller 
annan berörd nämnd.  

Efter förändringar i organisationsstrukturen i Norrköpings kommun finns ej 
längre samordningstjänsten tillgänglig (som efter information från Bosociala 
enheten på Hyresbostäder varit en mottagare av informationsöverföringen). 
Idag arbetar Hyresbostäder med utgångspunkt från konceptet Trygga Hem, 
men på annat sätt. Idag går informationen från Hyresbostäder till 
socialkontorets bostadssamordning som i sin tur vidarebefordrar till berörd 
enhet inom socialkontoret. Informationen är inte endast kopplad till våld i 
nära relationer utan kan röra exempelvis psykisk ohälsa, demens, 
försummelse och kriminalitet eller andra omständigheter som bidrar till att 
behov av stöd finns.  

Metoden Trygga Hem har inte utvärderats. 
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Metoden Huskurage  
Huskurage är en våldspreventiv metod för att förebygga, förhindra och 
stoppa mäns våld mot kvinnor och våld mot närstående. Metoden innebär att 
kunskap om våld och civilkurage sprids för att få fler att agera vid oro för att 
någon far illa i sitt hem. Metoden går ut på att få hyresgäster att agera vid 
händelser som väcker oro för att någon granne råkar ut för våld i nära 
relationer. Tanken är att få grannar att knacka på och hämta hjälp av fler 
grannar, samt att få grannar att ringa polis och att kontakta socialtjänst. 
Huskurage vill bidra till att öka trygghet och minska utsatthet där människor 
bor. Metoden innebär att en policy sätts upp i huset när en överenskommelse 
om deltagande i Huskurage tagits, efter det delas även informationsblad ut 
för att sprida informationen. Huskurage är inte förenad med en kostnad utan 
handlar om engagemang och frivillighet. Idag har ett trettiotal kommuner, 
bostadsbolag och bostadsrättsföreningar anslutit sig till Huskurage.  

Erfarenheter av Huskurage  
Huskurage har under 2020 införts i tre stadsdelar i Gävle kommun. I Gävle 
är arbetet med Huskurage ett samarbete mellan Gävle kommun, 
Gavlegårdarna, polisen, Medborgarskolan och Hyresgästföreningen. Gävle 
kommun har valt att använda sig av så kallade Huskurageambassadörer som 
pratar på flera språk, för att på så sätt nå ut och berätta om metoden för de 
boende. Utöver detta har målgruppsanpassad, skriftlig information och 
sociala medier använts.  

På uppdrag av Gävle kommun har Högskolan i Gävle genomfört en studie 
för att utvärdera implementeringen av arbetet med Huskurage. I 
utvärderingen ingår en enkätundersökning som bland annat visar att de 
svarande uppgivit att de är mer benägna att agera vid oro för att en granne är 
utsatt för våld i hemmet efter att ha tagit del av Huskurage. Studien pekar 
även på att kvinnor såg ett större värde av Huskurage än vad männen som 
deltagit gjorde. Utvärderingen trycker även på vikten av god samverkan, 
engagemang och kommunikation. Resultatet synliggör även att fler 
målgrupper behöver nås, exempelvis de som inte har svenska som 
modersmål. Utvärderingen har inte fokuserat på om det kan innebära en risk 
för grannar att ingripa vid pågående våld. Gävle kommun menar att fler 
studier behöver genomföras för att mäta effekterna av Huskurage. 

 Kritik av Huskurage Metoden Huskurage har även mött viss kritik. 
Kritikerna menar att grannar som ingriper själva kan utsättas för risker och 
påtalar att det saknas svensk forskning om vilka risker som föreligger i 
samband med ingripanden vid våld i nära relationer. Förespråkare av 
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metoden har bemött den kritiken med hänvisning till bland annat stärkta 
vittnesmål och förebyggande effekter. Man hänvisar till kanadensisk 
forskning som visar att offer för våld i nära relationer agerar utifrån 
förväntad hjälp. Den som vet att det kommer någon om hen skriker och 
kämpar gör det också, medan den som inte förväntar sig hjälp oftare inte 
vågar. 

Hyresbostäders synpunkter  
Hyresbostäder har tidigare tagit ställning till implementering av metoden 
Huskurage men bedömt att metoden ännu inte utvärderats tillräckligt 
mycket. Hyresbostäder utgår istället från konceptet Trygga Hem i syfte att 
minska risken att den enskilda hyresgästen utsätter sig för en riskfylld 
situation. 

Polisen Region Öst  
Polisen i Norrköpings kommun anser att det är bra att hyresgäster agerar 
och/eller reagerar om det pågår våld hos grannen, men är tydliga med att 
man som hyresgäst ska ringa Polisen först.  

ROKS synpunkter  
ROKS, Riksorganisationen för kvinnojourer och tjejjourer i Sverige har ställt 
sig kritisk till att grannar ska utsätta sig för våldsamma situationer utan att 
först tillkalla Polis. De menar att ingripanden är förknippade med risker, fler 
kan komma till skada och situationen för den utsatta kan förvärras. De anser 
även att grannar bör uppmanas att ringa Polisen eftersom de har särskild 
kunskap och träning att bemöta riskfyllda situationer.  

Andra metoder  

Våga bry dig  
Våga bry dig är en metod som är sprungen ur konceptet Huskurage som bland 
annat ÖBO i Örebro, Poseidon Göteborg, Helsingborgshem och Skövde 
bostäder m.fl. anammat. Metoden innebär att både hyresgäster och 
medarbetare vågar visa omtanke till varandra, och agerar vid oro för att någon 
far illa. Det kan vara oro för våld inom en familj, men det kan också handla 
om att uppmärksamma en granne som verkar må dåligt, eller någon som är 
ensam. 
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Rågsveds fastighetsägare  
Rågsveds Fastighetsägare är en ideell förening som arbetar för en positiv 
utveckling av Rågsved och för att gynna en långsiktig förvaltning av 
områdets fastighetsbestånd. Syftet med arbetet är att fler kvinnor och barn 
som utsätts för våld ska söka och erbjudas stöd för att kunna ta sig ur sin 
våldsutsatthet.  

Som en del i detta arbete arrangeras seminarier och utbildningar i 
kunskapshöjande syfte för medlemmarna. Information om våld i nära 
relation finns lättillgängligt på hemsidan. Rågsveds fastighetsägare har även 
tagit fram informationsmaterial som riktar sig mot den som är utsatt 
alternativt är orolig för att någon i sin närhet är utsatt. Materialet finns för att 
sätta upp i trapphus, tvättstugor samt i visitkortsstorlek. Ett informationsblad 
som riktar sig mot dem som arbetar i fastigheterna har också tagits fram. 
Informationsmaterialet finns tillgängligt på åtta olika språk. 
Informationsmaterialet finns att hämta i fysisk form men också att ladda ned 
digitalt direkt från hemsidan. I de olika informationsmaterialen framgår 
bland annat: hur våld kan definieras, tecken att uppmärksamma i och 
omkring fastigheterna, vad man kan göra om man arbetar i och omkring 
fastigheterna, vem man kan kontakta vid misstanke om att någon annan far 
illa samt vem man kan kontakta om man själv är utsatt.  

Några tänkbara sätt att stärka Hyresbostäders arbete mot våld i nära 
relationer  
Hur Hyresbostäders arbete mot våld i nära relationer kan stärkas på ett bra 
sätt skulle behöva utredas i särskild ordning. Preliminära tankar om vad som 
kan behövas är bland annat att uppdatera befintliga rutiner kring Trygga 
Hem samt att tydliggöra vilken ingång till socialkontoret som ska användas. 
Det kan även vara aktuellt med kunskapshöjande åtgärder för all personal 
hos Hyresbostäder. Exempelvis kunskap om tecken som kan härledas till 
våld och som personalen ska uppmärksamma. Sådana tecken kan vara 
exempelvis sönderslagna föremål, grannar som klagar över störande ljud, 
husdjur som far illa, ledsna och utagerande (ensamma) barn, kontroll och 
isolering av familjemedlemmar, med mera. Andra tänkbara 
förbättringsförslag kan vara att utveckla Hyresbostäders hemsida med 
nödvändig information om hur en hyresgäst kan agera och var de kan vända 
sig vid misstanke om våld. Det finns goda exempel från andra hyresvärdar 
rörande lättillgänglig information om stödlinjer, framtaget 
informationsmaterial med mera. Att nyttja Hyresbostäders nyhetsbrev för att 
sprida information om våld i nära relationer är ytterligare en möjlighet. 
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Ekonomiska konsekvenser 
Att genomföra det som föreslås i motionen, kräver vissa resurser till exempel 
kostnader för översättning och tryckkostnader.  

Barnkonsekvensanalys  
Det är för barns bästa att uppmärksamma fler fall av misstänkt våld i 
hemmet. Därför anses förslaget vara gynnande för barn och barns rättigheter 
enligt Barnkonventionen. 

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2024-01-11)  

Förslag till beslut  
Kommunfullmäktige anser att motionen är besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Mäns våld mot kvinnor är en prioriterad fråga för Borgerlig samverkan. 
Under 2024 kommer kommunstyrelsen ta fram en handlingsplan för 
Norrköpings kommuns arbete och det är en handlingsplan som omfattar hela 
den kommunala organisationen. I samband med det arbetet kommer frågan 
hur Norrköpings kommun kan bidra till att våld i hemmet upptäcks kunna 
beredas. Som framgår av tjänsteskrivelsen finns det i dagsläget kritik mot 
den metod som föreslår som inspiration, Huskurage. Polisen betonar att det 
är i första hand till dem som en orolig granne ska vända sig vid misstanke 
om pågående våld. ROKS framhåller också vikten av att vända sig till 
Polisen eftersom det är den myndighet som har särskild kunskap och träning 
att bemöta riskfyllda situationer. Borgerlig samverkan delar detta 
förhållningssätt och är därför tveksamma till att peka ut just Huskurage som 
den metod som ska implementeras. Det är Polisens uppdrag att hantera 
våldsamma situationer och därför bör införande av arbetssätt för att upptäcka 
våld i hemmet utgå från ett sådant förhållningssätt. Mot bakgrund av detta 
föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige anser motionen besvarad. 

Yrkanden 
Anna Edebo (C) yrkar bifall till motionen.  

Monica Holtstad (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Under ärendets behandling yttrar sig även Ned Wallin (M), Eva-Britt 
Sjöberg (KD), Julia Linander (V), Ingrid Cassel (M), Kerstin Sjöberg (C), 
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Olle Connman Ek (M), Patrik Palm (M), Nicklas Lundström (V) och Marie-
Louise Jonander (S). 

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, bifallsyrkande till kommunstyrelsens förslag 
till beslut yrkat av Monica Holtstad (L) samt bifallsyrkande till motionen, 
det vill säga avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut, yrkat av Anna 
Edebo (C). 

Ordföranden ställer förslagen emot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till 
beslut, det vill säga att motionen anses vara besvarad. 

___________________________________ 
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§ 64 Motion av Robert Nordman, Hedda Ottesen och 
Ingemar Hillerström (alla MP) om integrerade  
solceller som främsta preferens 

 KS 2023/0237 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Miljöpartiet.  

Sammanfattning 
Vid marktilldelningar utgår kommunen bland annat från riktlinjen 
”Handlingsplan för marktilldelning vid bostadsbyggande”. Enligt riktlinjen 
finns stora möjligheter att sätta olika hållbarhetskriterier vid 
marktilldelningstävlingar. Det senaste året har två tävlingar genomförts som 
är ett bra exempel på hur Samhällsplaneringsnämnden kan efterfråga hållbart 
bostadsbyggande. 

Vid försäljning av verksamhetsmark ställs i dag inga krav utöver de som 
finns i gällande detaljplaner och kommunens övriga riktlinjer, t.ex. 
Arkitekturstaden Norrköping. 

I samband med nyproduktion av kommunala verksamhetslokaler skall alltid 
förutsättningarna för att bygga med solceller inventeras, styrande parametrar 
är den geografiska placeringen och om lokalens tänkta verksamhet skapar en 
effektgrundlast.  

Projekt Fastighet följer Norrköpings kommuns inriktningsdokument för 
miljöpolitik och mål 7, ”hållbar energi för alla” och Norrköpings kommun 
har genom Energiplan 2009-2030 en målsättning om att till 2030 endast 
använda sig av förnybara energislag och bränslen. 

Lokal lagring av solcellsenergi har vi idag inte installerat i någon av våra 
byggnader.  
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De lagringsenheter som idag finns på marknaden är kostsamma och har låg 
effekt och nyttan är begränsad då många av våra verksamheter har en stor 
last dagtid när solcellsproduktionen är bra vilket gör den lokala lagringen 
ineffektiv.   

Beskrivning av ärendet 
Vid marktilldelningar utgår kommunen bland annat från riktlinjen 
”Handlingsplan för marktilldelning vid bostadsbyggande” beslutad av 
nämnden den 15 maj 2018. I denna handlingsplan framgår vilka kriterier 
kommunen ska använda vid marktilldelningar.  

Där framgår att kommunen har som mål att kriterierna ska vara tydliga och 
förutsägbara och att kommunen tydligt ska kunna redogöra för hur man valt 
vinnare. I handlingsplanen framgår att kommunen har stora möjligheter att 
styra marktilldelningar för att till exempel uppnå blandade stadsdelar, goda 
konkurrensförhållanden och bra mångfald på byggmarknaden. 

För ökad tydlighet och förutsägbarhet använder kommunen vanligtvis endast 
ett kriterium vid marktilldelningstävlingar. Det vanligaste kriteriet är högsta 
pris. Kommunen tillämpar bedömning med multipla kriterier i de fall där 
kommunen behöver göra en samlad bild av byggherrarnas förmåga till 
exempel inför ett långsiktigt samarbetsavtal eller i andra fall där det är 
motiverat med flera kriterier. 

Kommunen har under 2022 och 2023 genomfört marktilldelningstävlingar i 
Björkalund och Inre hamnen med väldigt höga hållbarhetskrav. Tävlingarna 
har varit Vinnovafinansierade och följts av forskare från Högskolan i 
Halmstad och Chalmers. Kommunen har i tävlingarna efterfrågat 
”framtidens innovativa boende”. Åtta utvärderingskriterier har använts; 
arkitektur, energianvändning, klimatavtryck, cirkulära processer, social 
hållbarhet, överkomlig hyra, innovationer och utvecklingsbarhet. En 
förutsättning i tävlingarna har varit att inkomna förslag på bostadshus ska 
vara plusenergihus. I tävlingarna har vi låtit de olika deltagande teamen 
föreslå lösningar på kommunens högt ställda hållbarhetsambitioner. Detta 
bidrog till ett flertal olika lösningar på att minimera energianvändning, en del 
med solcellslösningar men även andra tekniska lösningar presenterades. 
Förslagen som redovisade bästa helhetslösningar har utsetts som vinnare av 
Samhällsplaneringsnämnden. 

Dessa tävlingar är exempel på hur Samhällsplaneringsnämnden kan använda 
marktilldelningstävlingar för att sätta upp bäst lämpade kriterier vid varje 
tävlingstillfälle. 
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I centrala delen av Norrköping eller i andra delar av staden där utformning 
av enskilda byggnader och den samlade stadsmiljön är av särskilt stor vikt 
tillämpar kommunen ofta gestaltning som utvärderingskriterium i enlighet 
med kommunens översiktsplan som även innehåller hänvisning till riktlinjen 
för Arkitekturstaden Norrköping.  

Vid försäljning av verksamhetsmark ställs i dag inga andra krav utöver det 
som finns i gällande detaljplaner. Däremot behöver företagen följa 
kommunens riktlinjer gällande bland annat arkitektur och 
dagvattenhantering. 

Antalet solceller i vårt fastighetsbestånd utökas konstant. I samband med 
samtliga nyproduktioner och större renoveringar utreds möjligheten till 
solceller och förutsättningarna för detta i alla projekt. 

Projekt Fastighets projekteringsanvisningar som uppdateras just nu och 
släpps ut inom kort beskriver hur projekten ska arbeta med frågan avseende 
solceller. Lokalisering och byggnadsutformning ska anpassas så långt det är 
möjligt för att främja solenergi. Dimensionering av solcellsanläggningen ska 
utföras utifrån den last som verksamheten skapar och vara så nära behovet 
som möjligt med en maximal överproduktion på 6 % som levereras ut på 
elnätet.  

En solcellsanläggning räknas som en starkströmsanläggning och 
elsäkerhetsverkets föreskrifter ska följas. Utöver detta innebär det 
konstruktiva krav på byggnaden, där taklutningar, byggnadsplacering och 
materialval kan vara avgörande. Brandsäkerheten är också en viktig del som 
ska omhändertas där krav på materialval i och på byggnaden kan påverkas. 

Lokal lagring av egenproducerad solenergi har vi idag inte installerat i någon 
av Norrköpings kommuns fastigheter. Vi har som målsättning att utföra detta 
i ett projekt men förutsättningen är att det finns en verksamhet i lokalen som 
har en last kvällar och nätter när den lokala lagringsenheten gör nytta. I 
samband med projekteringen den nya skolbyggnaden inom kvarteret 
Kneippen 1:17 har även möjligheten att installera lokal lagring i kombination 
med den projekterade solcellsanläggningen prövats. Lagringen kan nyttjas 
för effektutjämning av Svenska kraftnät och ge en intäkt till kommunen. 

Placeringen av erforderliga batterier ställer dock högre byggtekniska krav på 
byggnaden avseende utformning och brandsäkerhet. Även tillgänglighet av 
personal från Svensk kraftnät och servicekostnader/underhållskostnader för 
att drifta anläggningen.   
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Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2024-01-11) 

Förslag till beslut  
Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Beskrivning av ärendet  
Motionen lyfter fram en aktuell och viktig fråga om utbyggnad av solceller. 
Solceller är en del av framtidens energiförsörjning och Borgerlig samverkan 
stödjer och vill utöka möjligheterna att stödja en sådan utveckling.  

Tjänsteskrivelsen påpekar att det idag finns kommunala riktlinjer som 
försvårar att prioritera det som motionen föreslår. Det handlar främst om 
riktlinjen ”Handlingsplan för marktilldelning vid bostadsbyggande” och 
riktlinjen ”Arkitekturstaden Norrköping”. Riktlinjerna är framtagna för att 
skapa en tydlighet både inom den kommunala organisationen och gentemot 
externa aktörer. Det ska vara transparant vilket urvalskriterier som gäller vid 
exempelvis marktilldelning. Dock uppmärksammar motionen Borgerlig 
samverkan på att det kan finnas anledning att revidera riktlinjerna utifrån en 
förändrad omvärld. Norrköpings kommun ska ta ansvar för att ställa om till 
ett fossilfritt energisystem och utbyggnad av solceller är en självklar del av 
ett sådant ansvarstagande. Solceller är dock enbart ett komplement i ett 
robust elsystem och det behövs andra källor som främsta energikälla för att 
säkerställa god tillgång oavsett väder.  

Det bör framhållas att Norrköpings kommun redan idag installerar solceller 
där det är lämpligt utifrån nuvarande riktlinjer. Borgerlig samverkan ser 
motionen som en möjlighet att inom ramen för samhällsplaneringsnämndens 
arbete skyndsamt påbörja en process för att se över om riktlinjer bör 
revideras. 

Syftet med en sådan översyn är att kunna möjliggöra att det som motionen 
avser blir en tydligare prioritering i samhällsplaneringsnämndens framtida 
arbete.  

Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige avslår 
motionen. 

Yrkanden 
Robert Nordman (MP) yrkar bifall till motionen. 

Tomas Tekmen (KD) yrkar avslag till motionen.  
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Under ärendets behandling yttrar sig även Heléne Alpfjord Wylde (V) och 
Jenny Lisiderius (KD).  

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, bifallsyrkande till motionen yrkat av Robert 
Nordman (MP) och avslagsyrkande till motionen yrkat av Tomas Tekmen 
(KD).  

Ordföranden ställer förslagen emot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till 
beslut, det vill säga avslår motionen.  

 

___________________________________ 
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§ 65 Motion av Robert Nordman, Hedda Ottesen och 
Ingemar Hillerström (alla MP) om stödfunktion vid 
miljöprojekt 

 KS 2023/0238 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och ersättare för Miljöpartiet och Centerpartiet. 

Beskrivning av ärendet 
Miljöpartiet har skrivit en motion om stödfunktioner vid miljöprojekt. I 
kommunen finns olika aktörer som markägare, föreningar och företagare 
som önskar göra olika typer av miljöåtgärder. Motionsställaren har en 
önskan att kommunen kan bistå med vägledning för hur olika projekt kan 
initieras samt att kommunen kan skapa en arena för erfarenhetsutbyte kring 
olika miljöprojekt.  

Enligt motionen är kommunen lämplig part i rådgivningen även om kommun 
själv inte fördelar några medel. Detta då kommunen har kompetens inom 
ekologi och limnologi, har lokalkännedom, har en nära koppling till 
aktörerna samt ett eget intresse av att vårdande insatser görs i kommunen.  

Vidare framför motionsställaren att kommunen skulle kunna starta ett forum 
likt Miljömingel i syfte att skapa erfarenhetsutbyte och möjliggöra 
gemensamma projekt. Genom ett sådant forum skulle kommun aktivt söka 
upp föreningar och andra aktörer som är aktiva i specifika geografiska 
områden.  

Motionsställarna vill att kommunen utreder och inrättar en stödfunktion för 
aktörer och intressenter som söker bidrag för olika miljöprojekt. Vidare 
önskar motionsställaren att ett forum inrättas för att möjliggöra 
erfarenhetsutbyte mellan projekt och kunna initiera gemensamma projekt.  
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Kommunens roll i bidragshantering till miljöprojekt  
Kommunstyrelsen har det övergripande strategiska ansvaret för 
naturvårdspolitiken samt leda och samordna miljöfrågor.  

När det gäller naturvårds- och miljöfrågor ansvarar 
samhällsplaneringsnämnden för skötsel och underhåll av naturmark så väl 
inom allmän plats som på kommunalägd kvartersmark och inom skyddad 
natur. Vidare initierar samhällsplaneringsnämnden arbetet med att bilda 
naturreservat och i övrigt verka för att värdefull natur vid behov skyddad och 
sköts. Nämnden ansvarar för kunskapsuppbyggnad inom naturvårdsområdet 
och svarar för arbetet utåt i naturvårdsfrågor. 

Den enda bidragshållning som samhällsplaneringsnämnden ansvarar för är 
den till enskild väghållare.  

Möjligheter att söka bidrag till miljö- och naturvårdsprojekt  
Det finns idag flera olika möjligheter att söka bidrag till naturvårdsinsatser 
och andra miljöprojekt. Kommunerna förmedlar i dagsläget inga bidrag. De 
för kommunen mest kända bidragen är de som administreras av 
Länsstyrelsen. Hos Länsstyrelsen går det att söka bidrag för Lokala 
vattenvårdsprojekt och (LOVA) och tidigare Lokala naturvårdsprojekt 
(LONA). Denna senare satsningen har inte beviljats några medel i årets 
budget från Naturvårdsverket. Vidare går det att söka så kallade 
fiskevårdsbidrag.  

För naturvårdsåtgärder har det tidigare gått att söka Lokala naturvårdsprojekt 
(LONA) samt medel för att arbeta med invasiva arter. Båda dessa satsningar 
har inte fått någon finansiering i årets budget från Naturvårdsverket. Det är i 
nuläget oklart om satsningarna återupptas.  

Som markägare går det även att söka bidrag för röjning av betesmarker, så 
kallad miljöinvestering. Det går även att söka miljöersättning för att till 
exempel bruka betesmarker och slåtterängar. Dessa stöd söks hos 
Jordbruksverket.  

Utöver ovanstående bidrag så finns det en bredd av bidrag som ges via olika 
typer av stiftelser, fonder, EU och andra institutioner.  

De myndigheter och övriga som delar ut bidrag ger också information om 
hur de bidrag som de förfogar över kan sökas. Vidare ges vägledning vid 
ansökningsförfarande.  
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Kommunens kompetensområde  
Samhällsbyggnadskontoret har idag inte någon överblick över andra bidrag 
än de som är aktuella för kontorets ansvarsområden. Kontoret har även 
begränsad kunskap om naturvärden på annan mark än den kommunala.  

Inom ramen för bestämmelserna i offentligrättslig lagstiftning åligger det 
kommuner och andra myndigheter att hänvisa rätt och samverka. Detta 
medför att samhällsbyggnadskontoret redan idag vägleder de som kontaktar 
oss till rätt instans. Det finns även bestämmelser i lagen som reglerar att en 
kommun inte får ägna sig åt sådant som ankommer andra aktörer. Detta 
medför att det finns svårigheter att vägleda och bidra med rådgivning i 
relation till andra verksamheter.  

Vidare ska den som får information från en myndighet kunna utgå från att 
den är korrekt. Detta ställer stora krav på de som jobbar med vägledning. Om 
kommunen lämnar felaktiga råd kan vi ytterst riskera skadestånd.  

Föreslaget uppdrag bedöms inte kunna utföras med dagens personella 
resurser inom naturvård. 

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2024-01-11) 

Förslag till beslut  
Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Beskrivning av ärendet  
Motionärerna föreslår en stödfunktion vid miljöprojekt samt att Norrköpings 
kommun ska utveckla forum för erfarenhetsutbyten mellan parter som söker 
olika externa stöd för miljöprojekt. Detta skulle rimligtvis hanteras inom 
samhällsplaneringsnämndens ansvarsområde då motionen pekar på 
tjänstemannafunktioner som arbetar gentemot samhällsplaneringsnämnden 
idag.  

Det är en ambitionshöjning jämfört med dagens uppdrag och i samband med 
framtagande av svar har Borgerlig samverkan uppmärksammat att 
Miljöpartiet inför 2024 lade ett budgetförslag som skulle innebära en lägre 
budget för aktuell nämnd med över 30 miljoner kronor. Det väcker givetvis 
frågan om vilken finansiering Miljöpartiet avsatt för sitt förslag och vilken 
verksamhet som skulle prioriteras bort för att skapa utrymme i det egna 
budgetförslaget.  
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Den beslutade budgeten för samhällsbyggnadsnämnden innebär också 
effektiviseringskrav om än inte lika omfattande som Miljöpartiets. Det som 
motionen föreslår skulle innebära att Norrköpings kommun bygger upp en 
ny verksamhet inom ett område där det skulle behöva tillföras kompetens 
och därmed resurser. Som framgår av tjänsteskrivelsen är förslaget inte något 
som kan anses tillhöra en kommuns grundläggande uppgifter. De 
kompetenser som motionen nämner, limnolog och ekolog, arbetar idag med 
områden som tydligt är kommunala ansvarsområden och det finns inte 
ekonomiskt utrymme att prioritera att utöka antalet resurser så som ett bifall 
av motionen skulle kräva. 

Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige avslår 
motionen. 

Yrkanden 
Robert Nordman (MP) yrkar, med instämmande av Hedda Ottesen (MP) och 
Christian Widlund (C), bifall till motionen.  

Tomas Tekmen (KD) yrkar avslag till motionen. 

Under ärendets behandling yttrar sig även Per Helgesson (M), Sophia Jarl 
(M), Olle Connman Ek (M) och Anna Edebo (C).  

Propositionsordning 
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, bifallsyrkande till motionen yrkat av Robert 
Nordman (MP), Hedda Ottesen (MP) och Christian Widlund (C) och 
avslagsyrkande till motionen, yrkat av Tomas Tekmen (KD).  

Ordföranden ställer förslagen emot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag till 
beslut, det vill säga avslår motionen. 

___________________________________ 
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§ 66 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter  
2024-04-29 

 KS 2024/0036 

Beslut 
Punkten lämnas. 

Beskrivning av ärendet 
Inga frågor har inkommit till mötet. 

 

___________________________________ 
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§ 67 Interpellation från Christian Widlund och Kerstin 
Sjöberg (båda C) - Öka trafiksäkerheten på 
Norrköpings landsbygder 

 KS 2024/0715 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Christian Widlund (C) och Kerstin Sjöberg (C) lämnade den 3 april 2024 
interpellation Öka trafiksäkerheten på Norrköpings landsbygder, bilaga § 67 
a. Tomas Tekmen, ordförande i samhällsplaneringsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 67 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten Kerstin Sjöberg (C) och interpellerad även Per Helgesson (M), 
Christopher Jarnvall (SD) och Sophia Jarl (M).  

__________________________________ 
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Bilaga § 67 a 

Interpellation från Centerpartiet - Öka trafiksäkerheten på Norrköpings 
landsbygder 
Sverige har kommit långt när det gäller att bygga säkrare vägar. 1986 
dödades nästan fyra gånger så många i trafiken som i dag. Fokus har lagts på 
de stora vägarna där risken är som störst. Genom Östergötland går 
exempelvis motorvägen E4, där trafiken ökar år för år. Det är logiskt med 
trafiksäkerhetsåtgärder där, men över tid måste också trafiksäkerheten på de 
mindre vägarna tas på allvar. På sina håll är vägstandarden under all kritik. 
En lägsta acceptabel vägstandard bör sättas. 

Från centerpartiet vill vi understryka att också det finmaskiga vägnätet måste 
vara en del av den plan för framtidens infrastruktur som under de kommande 
25 åren behöver leda till massiva investeringar.Trafiken ökar också på våra 
landsvägar och mindre vägar. Ett exempel i vår kommun är väg 209, 
Vikbolandets pulsåder som sträcker sig från Arkösund till Norrköping. I 
lokal media rapporteras om trafikolyckor nära nog varje vecka. Bara senaste 
tiden, december -23 och i februari -24 har tre människor omkommit på väg 
209. Och tittar vi lite längre tillbaka är vi nog många som minns betydligt 
fler dödsolyckor på denna väg. 

Vägen är smal och trafiken har ökat kraftigt på senare tid. Flera bostäder och 
fritidshus har byggts och planeras byggas, Skenäsanstalten bygger ut för att 
öka platser för intagna, i Marviken flaggas för utveckling och 
nyetableringar, aktiva företag är etablerade, populära campingar och 
besöksmål lockar turism. Vägen nyttjas förutom för pendling i båda 
riktningarna, för tunga transporter, långsamma fordon som A-traktorer och 
dessutom för oskyddade trafikanter på cykel, moped, häst och till fots. Det 
är få bra omkörningsplatser. Det finns dessutom gott om vilt som korsar 
vägen.  

På trafikverket.se kan man läsa om Nollvisionen där en etapp till år 2030 är 
att antalet omkomna ska minska till hälften och antalet allvarligt skadade ska 
minska med 25 procent i vägtrafiken jämfört med ett genomsnitt för åren 
2017-2019. Statistiken för väg 209 verkar gå i motsatt riktning. I första hand 
handlar det om mittseparering och samfinansiering av trafikåtgärder på 
regionala vägar. Väg 209 skulle behöva bli säkrare, breddas och få 
mittseparering. Det är inte rimligt att Vikbolandets pulsåder ska vara en 
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sådan farlig väg. Det är inte rimligt med alla dessa dödsolyckor i samband 
med transporter till eller från landsbygderna. 

Med anledning av ovanstående frågar vi ansvarigt kommunalråd: 

- På vilka sätt avser Norrköpings kommun verka för att öka säkerheten på 
Östergötlands mindre landsvägar i allmänhet och väg 209 ”Norrköpings 
farligaste väg” i synnerhet? 

Kerstin Sjöberg (C) 
Christian Widlund (C) 

___________________________________ 
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Bilaga § 67 b 

Interpellationssvar gällande att öka trafiksäkerheten på  
Norrköpings landsbygder  
Bakgrund: 

Interpellanterna syftar till en bristande trafiksäkerhet på de mindre vägarna i 
Östergötland och vill dessa vägar ska vara en del av den plan för framtidens 
infrastruktur. Dessutom menar interpellanterna att trafiken ökar på 
landsvägarna och mindre vägar och ger exempel på väg 209 i Norrköpings 
kommun. Det lyfts även i interpellationen att lokal media rapporterar om 
flertal trafikolyckor på vägen och i samband med planerade bostadsbyggen, 
företagsetableringar, olika transportmedel är kopplade till väg 209 menar 
interpellanterna att vägen behöver bli säkrare, breddas och få mittseparering. 
Mot bakgrund av detta ställs följande fråga: 

Frågeställningar: 

1. På vilka sätt avser Norrköpings kommun verka för att öka säkerheten på 
Östergötlands mindre landsvägar i allmänhet och väg 209 ”Norrköpings 
farligaste väg” i synnerhet? 

Respons:  

Mindre landsvägar inom kommunen har oftast statlig väghållning och det 
gäller även för väg 209. Kommunen sammanställer årligen en trafikrapport 
där olycksstatistik från polis och sjukvård redovisas och analyseras. I 
rapporten ingår samtliga trafikolyckor med personskador inom kommunen, 
oavsett väghållare. När rapporten är färdigställd så informeras 
samhällsplaneringsnämdnen om resultatet. Trafikrapportens resultat utgör 
underlag till planering och genomförande inom nämndens verksamhet och 
det som identifierar särskilt olycksdrabbade platser eller stråk (med statlig 
väghållning) lyfts därefter upp för dialog i samverkansforum med 
Trafikverket och Regionen.  

Regionen och Trafikverket arbetar med att säkerhetsklassa alla vägar och 
Trafikverket gör alltid djupstudier av samtliga dödsolyckor. Under 2022 
startade en utredning för länets mest olycksdrabbade korsningar och 
korsningen mellan Arkösundsävgen och Skenäsvägen var ett av de 
kommunala inspelen till Trafikverket. Delar av väg 209 har låg 
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säkerhetsklassning enligt Trafikverket och en bristbeskrivning pågår just nu 
och beräknas vara klar till sommaren 2024. Under de senaste åren har 
Trafikverket även kompletterat med fler fartkameror och utfört 
säkerhetshöjande sidoområdesåtgärder. 

Tomas Tekmen, 
ordförande i samhällsplaneringsnämnden 

 

___________________________________ 
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§ 68 Interpellation av Christian Widlund (C) – Finns det 

plats för elever från Finspång, Söderköping och 
Valdemarsvik på Norrköpings gymnasieskolor? 

 KS 2024/0757 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Christian Widlund (C) lämnade den 11 april 2024 interpellation , bilaga § 68 
a. Ingrid Cassel (M), ordförande i utbildningsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 68 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig interpellanten och 
interpellerad.  

__________________________________ 
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Bilaga § 68 a 

Interpellation - Finns det plats för elever från Finspång,  
Söderköping och Valdemarsvik på Norrköpings gymnasieskolor? 
I Finspångs och i Söderköpings kommuner har politikerna fattat beslut om 
att stoppa intagningen till de studieförberedande programmen på Bergska 
gymnasiet i Finspång respektive Nyströmska gymnasiet i Söderköping, från 
och med intagningen till höstterminen 2024. Det innebär att de elever som 
bor i Finspång, Söderköping och Valdemarsviks kommuner och vill läsa på 
ett studieförberedande gymnasieprogram måste söka sig till någon annan 
närliggande kommun från och med höstterminen 2024. Det är högst troligt 
att många kommer söka sig till Norrköping. Dessutom finns ett antal elever 
från Norrköping som varje år söker till Bergska och Nyströmska som också 
kommer behöva söka till ett Norrköpings gymnasium istället. 

Nu är ansökningsprocessen för ht 2024 redan i full gång och de som sökt till 
ett gymnasium i Norrköpings kommun har redan fått, eller kommer i det 
närmaste få, ett preliminärt antagningsbesked. 

Med anledning av ovanstående undrar jag: 

• Hur påverkas gymnasieskolorna i Norrköpings kommun av tillkommande 
elever från grannkommunerna? 

• Har gymnasieskolorna i Norrköpings kommun tillräckligt med platser för 
att eleverna från Finspång, Söderköping och Valdemarsvik ska kunna läsa 
på studieförberedande program inte bara ht 2024 utan även framöver? 

• Hur hanteras elever som sökt till Bergska och Nyströmska till ht 2024, 
men som nu tvingas söka om och söker till ett gymnasium i Norrköpings 
kommun? 

• Kan det innebära att elever från Norrköping som har fått ett preliminärt 
besked att de har blivit antagna på sitt första handsval inte längre kan vara 
säkra på att de har kvar den platsen när den slutliga antagningen är klar? 

Christian Widlund (C) 
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Bilaga § 68 b 

Interpellationssvar gällande plats för elever från Finspång,  
Söderköping och Valdemarsvik i Norrköpings Gymnasieskolor 
Bakgrund: 

Elever från Finspång, Söderköping och Valdemarsvik kan redan idag söka 
till både kommunala och fristående gymnasieskolor i Norrköping. De 
förändringar som nu beslutats om i Finspång och Söderköping innebär att 
det troligtvis kommer bli fler elever från de tre kommunerna som söker sig 
till Norrköping inför höstterminen 2024. Söderköpings kommun har beslutat 
att lägga ner de teoretiska programmen på Nyströmska medan Finspångs 
kommun enbart beslutat om att stoppa antagningen till höstterminen 2024. 
Norrköpings kommun har löpande dialog med båda kommunerna för att 
kunna ta hänsyn till deras behov av gymnasieplatser vid planeringen av 
utbildningsutbudet inom de kommunala gymnasieskolorna.  

Interpellationens frågeställningar besvaras utifrån den preliminära 
antagningen där alla behöriga elever har tilldelats en plats utifrån sina val 
och höstterminsbetyg.  

Frågeställningar: 

1. Hur påverkas gymnasieskolorna i Norrköpings kommun av 
tillkommande elever från grannkommunerna? 

2. Har gymnasieskolorna i Norrköpings kommun tillräckligt med platser 
för att eleverna från Finspång, Söderköping och Valdemarsvik ska kunna 
läsa på studieförberedande program inte bara ht 2024 utan även 
framöver? 

3. Hur hanteras elever som sökt till Bergska och Nyströmska till ht 2024, 
men som nu tvingas söka om och söker till ett gymnasium i Norrköpings 
kommun? 

4. Kan det innebära att elever från Norrköping som har fått ett preliminärt 
besked att de har blivit antagna på sitt förstahandsval inte längre kan 
vara säkra på att de har kvar den platsen när den slutliga antagningen är 
klar?  
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Respons:  

1. Det är 67 elever som är preliminärt antagna till ett högskoleförberedande 
program (NA, EK, SA) på Bergska gymnasium i Finspång eller 
Nyströmska gymnasium i Söderköping. Dessa kommer med stor 
sannolikhet behöva en plats på ett högskoleförberedande program på 
någon gymnasieskola i Norrköping, kommunal eller fristående. Det finns 
enstaka lediga platser på aktuella program förutom på Fria läroverken 
där det finns förhållandevis gott om plats på alla tre 
högskoleförberedande program. 

Samhällsvetenskapsprogrammet: Totalt 23 elever är preliminärt antagna 
på Bergska och Nyströmska  

Tomma platser på samhällsvetenskapliga programmet efter den preliminära 
antagningen i Norrköping: Drottning Blanka 2 platser, Eber 1, 
Kunskapsgymnasiet 3, Fria Läroverken 14 

Naturvetenskapsprogrammet: Totalt 18 elever är preliminärt antagna på 
Bergska och Nyströmska 

Tomma platser på naturvetenskapliga programmet i Norrköping efter den 
preliminära antagningen: Eber 1, Haga 1, Fria Läroverken 17  

Ekonomiprogrammet: Totalt 26 är preliminärt antagna på Bergska och 
Nyströmska 

Tomma platser ekonomiprogrammet i Norrköping efter den preliminära 
antagningen:  

Eber 1, Kungsgård 2, Fria Läroverken 5 

Eventuellt frigörs ytterligare 15 platser på antingen naturvetenskapliga 
programmet eller samhällsvetenskapliga programmet på Hagagymnasiet, 
beroende på antal sökande till Tvärvetenskap natur/samhäll. 

Antal preliminärt antagna: antagningsstatistik från 2 april  

Tomma platser: antagningsstatistik från 16 april  

2. I dagsläget ser vi att på naturvetenskapliga programmet kan troligen 
eleverna från de andra kommunerna få en plats, men det finns inte 
platser till alla elever som har samhällsvetenskapliga programmet och 
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ekonomiska programmet som sitt förstahandsval oavsett hemkommun 
och det kommer det troligen inte att göra framåt heller om inte någon 
gymnasieskola utökar antalet platser. 

Dessa program erbjuds inom hela det primära samverkansområdet och 
utöver det som anges ovan finns det platser kvar på de 
högskoleförberedande programmen i andra kommuner samt på fristående 
skolor i andra kommuner. 

3. Elever som har sökt till Bergska och Nyströmska har fått tydlig 
information och får göra ett omval nu under omvalsperioden som pågår 
fram till 3 maj. De söker då på samma villkor som övriga sökande, 
oavsett hemkommun, och blir förstahandsmottagna. Alla elever söker 
med sitt meritvärde. 

4. Ja, det kan det innebära eftersom inget besked är slutgiltigt förrän den 1 
juli. Eleverna har fått ett preliminärt besked utifrån sina betyg från 
höstterminen men den slutliga antagningen sker på vårterminsbetygen. 
Osäkerhetsfaktorn för eleverna har ökat i och med att det tillkommit fler 
elever men den fanns även innan. 

Ingrid Cassel (M), ordförande Utbildningsnämnden 
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§ 69 Interpellation av Elin Melander (V) – Norrköpings 

kommun som en attraktiv arbetsgivare för lärare 
 KS 2024/0786 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Elin Melander (V) lämnade den 15 april 2024 interpellation gällande 
Norrköpings kommun som en attraktiv arbetsgivare för lärare, bilaga § 69 a. 
Sophia Jarl (M), kommunstyrelsens ordförande, besvarar interpellationen, 
bilaga § 69 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Christel Andersson (C). 

__________________________________ 
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Bilaga § 69 a 

Interpellation - Norrköpings kommun som en attraktiv  
arbetsgivare för lärare  
Lärarna är den enskilt viktigaste resursen för att alla elever i Norrköping ska 
få en bra skolgång. Skolan är också ett viktigt fördelningspolitiskt 
instrument. Genom att satsa resurser på dagens barn och ungdomar och 
sträva efter att ge alla en så bra uppväxt och god utbildning som möjligt kan 
man möjliggöra större jämlikhet och ökad demokrati i morgondagens 
samhälle. Tyvärr går många elever idag till skolor där de undervisas av 
obehöriga lärare i ett eller flera ämnen. Vänsterpartiet ser med oro på att 
barn som växer upp i Norrköping får en ofullständig skolgång.  

När lärarbristen diskuteras pratas det ofta om att det behöver utbildas fler. 
Men vi får inte glömma att minst lika viktigt är att få alla de lärare som 
jobbar med annat att återvända till skolans värld. Enligt dåvarande 
Lärarförbundets frånvarorapport som kom för några år sen, fanns det i 
Norrköping 528 lärare som jobbar med annat än att vara lärare. För att 
skolan ska bli en mer attraktiv arbetsplats behöver vi jobba med att visa att 
vi värdesätter de utbildade lärare vi har idag.  

Den 19 mars medverkade Sophia Jarl som representant för Norrköpings 
kommun på ett seminarium hos Sveriges lärare i Stockholm. Seminariet 
handlade om Sveriges lärares rapport Skolan går inte i repris. Under 
seminariet framförde Sophia Jarl som kommunstyrelsens ordförande ett 
antal åsikter som skapar frågor.  

Mina frågor till Sophia Jarl är:  

- På seminariet uttryckte du önskemål om att nyutbildade lärare bör kunna 
undervisa ensamma direkt när de kommer från lärarutbildningen. Jag undrar 
därför hur du som högsta representant för Norrköpings kommun som 
arbetsgivare ser på hur kommunen ska leva upp till det bland annat 
skollagen säger om att nya lärare har rätt till en introduktion på minst ett 
läsår?  

- Hur ser du på ditt ansvar som kommunstyrelsens ordförande att bidra till 
att göra läraryrket i allmänhet och arbetet som lärare i Norrköping i 
synnerhet attraktivt?  
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- Hur ser du på ditt ansvar som kommunstyrelsens ordförande i Norrköping 
att bidra till att göra lärarutbildningen i Norrköping till ett attraktivt 
alternativ för kommunens invånare?  

Elin Melander (V) 
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Bilaga § 69 b 

Interpellationssvar Norrköpings kommun som en attraktiv  
arbetsgivare för lärare  
Bakgrund:  

Interpellationen handlar om kommunstyrelsens ordförandes arbete för att 
göra Norrköpings kommun till en attraktiv arbetsgivare och 
lärarutbildningen vid Campus Norrköping till en attraktiv utbildning.  

Frågeställningar:  

1. På seminariet uttryckte du önskemål om att nyutbildade lärare bör kunna 
undervisa ensamma direkt när de kommer från lärarutbildningen. Jag undrar 
därför hur du som högsta representant för Norrköpings kommun som 
arbetsgivare ser på hur kommunen ska leva upp till det som bland annat 
skollagen säger om att nya lärare har rätt till en introduktion på minst ett 
läsår?  

2. Hur ser du på ditt ansvar som kommunstyrelsens ordförande att bidra till 
att göra läraryrket i allmänhet och arbetet som lärare i Norrköping i 
synnerhet attraktivt?  

3. Hur ser du på ditt ansvar som kommunstyrelsens ordförande i Norrköping 
att bidra till att göra lärarutbildningen i Norrköping till ett attraktivt 
alternativ för kommunens invånare?  

Respons: 1. Det stämmer att skollagen kräver att nyutbildade lärare som 
undervisar i de ämnen den är behörig i ska få en introduktionsperiod. 
Introduktionsperioden ska  

• Ge läraren eller förskolläraren stöd på ett yrkesmässigt, personligt och 
socialt plan på arbetsplatsen.  

• Stimulera läraren eller förskolläraren till professionell utveckling.  

• Bidra till att skapa en trygg och utvecklande arbetsmiljö för läraren eller 
förskolläraren.  

• Utveckla lärarens eller förskollärarens förståelse för skolan eller förskolan 
som arbetsplats samt för dess roll i samhället.  
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Källa: 3 § Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 2014:44) om 
introduktionsperiod för lärare och förskollärare  

Interpellanten refererar till ett uttalande som inte handlade om lärares rätt till 
introduktionsperiod. Vi gör givetvis det som skollagen kräver men 
introduktionsperiod innebär inte att en nyutbildad alltid ska ha en mer 
erfaren kollega med sig i klassrummet. Därför ser jag ingen motsättning 
mellan att leva upp till lagkravet och samtidigt arbeta för att 
lärarutbildningen ska hålla så god kvalité att den ger tillräckliga färdigheter 
för att kunna undervisa på egen hand även som nyutbildad.  

2. Borgerlig samverkan arbetar för att göra det attraktivt att arbeta som lärare 
i Norrköpings kommun genom att fullfölja tidigare beslutade lönesatsningar 
trots ekonomiskt tuffa tider. I dessa lönesatsningar har flera kategorier av 
lärare fått ta del av riktade medel som höjt lönen. Vi genomför också olika 
förändringar för att möjliggöra för rektor att ägna mer tid åt sitt pedagogiska 
ledarskap vilket kommer vara ett stöd för lärarna. Dessutom kommer det i 
närtid att finnas en resursskola för de elever som har mycket stora särskilda 
behov och det kommer också vara en förbättring för hela skolorganisationen. 

 3. Vi har ett gott samarbete med Linköpings universitet där vi ständigt 
arbetar för att locka fler elever till de olika utbildningar som erbjuds vid 
Campus Norrköping. Det finns också specifika satsningar för att locka 
Norrköpings yngre invånare att upptäcka Campus Norrköping genom att 
studenter besöker skolor och ungdomar erbjuds att besöka campus. Där är 
lärarutbildningarna en del av det som visas upp och informeras om.  

Sophia Jarl (M) Kommunstyrelsens ordförande 

___________________________________ 
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§ 70 Interpellation av Nicklas Lundström (V) – Hur ska vi 

kunna anställa regionens undersköterskor 
 KS 2024/0787 

 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Nicklas Lundström (V) lämnade den 15 april 2024 interpellation – Hur ska 
vi kunna anställa regionens undersköterskor, bilaga § 70 a. Patrik Palm (M), 
ordförande i vård- och omsorgsnämnden, besvarar interpellationen, bilaga § 
70 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Andreas Bohlin (S), Gunilla Hellberg 
(SD) och Eva-Britt Sjöberg (KD).  

__________________________________ 
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Bilaga § 70 a 

Interpellation - Hur ska vi kunna anställa regionens  
undersköterskor?  
Region Östergötland har meddelat att 900 personer varslas om uppsägning. 
Den exakta fördelningen är ännu inte klarlagd men sannolikt kommer det att 
röra sig om hundratals anställda i Norrköping. Det handlar bland annat om 
administrativ personal, medicinteknisk personal, social-terapeutisk personal 
och sannolikt väldigt många undersköterskor. Många av de som drabbas 
kommer i Norrköping kommer att vara erfaren personal med mycket hög 
vårdkompetens.  

Samtidigt så står Norrköpings kommun med enorma rekryteringsbehov inom 
äldreomsorgen både idag och under väldigt många år framöver. Framförallt 
gäller detta utbildade och erfarna undersköterskor. Trots att kommunen har 
som mål att öka andelen undersköterskor bland anställda inom omsorgen så 
har vi under senare år sett att andelen istället stadigt minskat. Faktum är att 
Regionens kris skulle kunna bli en möjlighet för oss. Det är dessutom 
avgörande för hela samhället att kompetent vårdpersonal inte byter sektor 
helt när de får gå från Regionen. Varenda undersköterska är viktig om vi ska 
ha en chans att möte framtidens välfärdsutmaningar med tillräckligt mycket 
och tillräckligt skicklig personal.  

I Linköping har kommunen officiellt gått ut med att man står med ”öppna 
armar” och ser regionens varsel som ett tillfälle att rekrytera. Man har också 
kontaktat regionen om att bistå i deras arbete med varslen, möjligheter att 
överta anställda och erbjuda eventuella snabbspår för uppsagd personal in i 
kommunal verksamhet. Självklart vore det också det bästa för den varslade 
personalen att veta att kommunen mer än gärna tar emot dem.  

Därför vill jag veta:  

- Vilka planer finns från Norrköpings kommuns sida för att kunna anställa 
erfaren välfärdspersonal som varslas om uppsägning från Region 
Östergötland?  

- Har konkreta kontakter tagits med Regionen och relevanta fackföreningar 
för att underlätta övergången för de anställda?  
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- Är Norrköpings kommun beredd att lägga personella och ekonomiska 
resurser på detta, i så fall i vilken omfattning?  

Nicklas Lundström (V) 
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Bilaga § 70 b 

Interpellationssvar gällande hur vi ska kunna anställa regionens 
undersköterskor  
Bakgrund: 

Interpellanten lyfter frågan om Norrköpings kommun skulle kunna anställa 
en del utav den personal som blir varslade av Region Östergötland. 
Interpellanten lyfter upp Linköping som ett exempel då man officiellt har 
kommunicerat att man står med ”öppna armar” för att kunna rekrytera dessa 
undersköterskor. 

Frågeställningar: 

1. Vilka planer finns från Norrköpings kommuns sida för att kunna anställa 
erfaren välfärdspersonal som varslas om uppsägning från Region 
Östergötland? 

2. Har konkreta kontakter tagits med Regionen och relevanta fackföreningar 
för att underlätta övergången för de anställda? 

3. Är Norrköpings kommun beredd att lägga personella och ekonomiska 
resurser på detta, i så fall i vilken omfattning? 

Respons:  

Enligt de uppgifter vi har fått från Linköpings kommun så finns det inget 
särskilt snabbspår framtaget och etablerat gällande rekrytering eller 
anställning. 

I den artikel som interpellationen bygger på framkommer det att Linköping 
skulle kunna spara 35 miljoner kronor genom att ersätta hyrsjuksköterskor 
med ordinarie personal. De kommer informera medarbetare från Regionen 
om lediga tjänster och gällande sina bristyrken kommer de berätta vad det 
innebär att jobba med dem i den kommunala kontexten. 

Till skillnad från Linköping har Norrköping har redan löst problematiken 
med höga kostnader för hyrsjuksköterskor så vi sitter inte i samma sits som 
dem. 
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Vi behöver ta till vara på de medarbetare som finns i organisationen 
samtidigt som vi ska bidra till att fler vill söka sig till yrken inom vård och 
omsorg nu och i framtiden. 

Eftersom det råder brist på utbildade undersköterskor har kommunen istället 
anställt vårdbiträden. Även om det råder brist på utbildad personal har vi 
alltså ingen brist på anställda. Idag finns det verksamheter där man behöver 
anpassa sin bemanning vilket gör att det uppstår intern övertalighet, det 
innebär att vi inte i så stor utsträckning externrekryterar i nuläget. 

Kommunen jobbar på många olika sätt för att vara en attraktiv arbetsgivare 
som vid nyanställningar kan locka utbildad personal, samtidigt jobbar vi på 
olika sätt för att höja kompetensen hos våra befintliga medarbetare. Bland 
annat erbjuds möjligheten att utbilda sig till undersköterska på betald 
arbetstid via äldreomsorgslyftet. 

Vi kommer alltså inte heller kunna erbjuda något särskilt extraspår utöver 
ordinarie rekrytering. Eftersom inte heller vi kommer kunna erbjuda det 
finns det inte heller några konkreta kontakter kring det, inte heller några 
beslut om att avsätta resurser till det.   

Patrik Palm (M), ordförande Vård- och omsorgsnämnden 

 

___________________________________ 
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§ 71 Interpellation av Jessica Svensson (S) gällande 
tidigare beslut om tillsvidareanställning  
till alla som läst vård-och omsorgsprogrammet 

 KS 2024/0783 

Beslut  
Kommunfullmäktige bordlägger interpellationen. 

Beskrivning av ärendet  
Jessica Svensson (S) lämnade den 15 april 2024 interpellation gällande 
tidigare beslut om tillsvidareanställning till alla som läst vård-och 
omsorgsprogrammet. 

__________________________________ 
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§ 72 Interpellation av Jan Malmberg (S) – Hur går det för 
elever i grundskolan som saknar behörighet till 
gymnasiet? 

 KS 2024/0782 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Jan Malmberg (S) lämnade den 15 april 2024 interpellation - Hur går det för 
elever i grundskolan som saknar behörighet till gymnasiet? bilaga § 72 a. 
Ingrid Cassel (M), ordförande i utbildningsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 72 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Julia Linander (V) och Pernilla Axell 
(S). 

__________________________________ 
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Bilaga § 72 a 

Interpellation gällande elever som lämnar grundskolan utan  
behörighet till gymnasiet  
Hur går det för våra elever som lämnar grundskolan utan behörighet till 
gymnasiet? 

I Norrköpings Kommun går en förvisso ökande andel elever ut grundskolan 
med behörighet till gymnasiets nationella program. Förra året var det 83,2%, 
mot 85,2% för riket. Det betyder dock att vi har 16,8% eller 247 elever som 
inte gör det. De här eleverna erbjuds en plats på Introduktionsprogrammet 
(IM), som tyvärr är det största gymnasieprogrammet.  

Att lämna grundskolan och inte vara behörig till ett nationellt 
gymnasieprogram är naturligtvis ett misslyckande för dessa elever, men 
också för samhället i stort. För den berörda eleven är det sannolikt med 
stukat självförtroende man ska ta sina första steg mot vidare utbildning som 
ska leda vidare till arbetslivet. För arbetsgivarna är det ytterligare väntan på 
den kompetens man så väl behöver. Och för Norrköpings kommuns del kan 
det bli ytterligare ett år i skolan, och ett års fördröjning innan man kommer 
ut i arbetslivet och blir skattebetalare.  

Enligt Skolverket ”behöver fler elever klara av grundskolan eftersom vi vet 
att det är en av de viktigaste förebyggande insatserna för att undvika ett 
långsiktigt utanförskap”. Föräldrars utbildningsnivå har störst betydelse för 
resultaten. Enligt Skolverket förmår inte skolan idag att kompensera för 
elevers skilda förutsättningar. 

Med anledning av ovanstående vill undertecknad ställa följande frågor: 

- Hur går det för våra elever som lämnar grundskolan utan behörighet till 
gymnasiet?  

- Vad vill Borgerlig samverkan göra för att öka andelen behöriga?  

Jan Malmberg (S) 
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Bilaga § 72 b 

Interpellationssvar gällande elever utan behörighet till gymnasiet 
Bakgrund: 

 Socialdemokraterna har genom Jan Malmberg lämnat in en interpellation 
gällande vad vi i kommunen gör för att öka andelen behöriga elever som 
lämnar grundskolan.  

Frågeställningar: 

1. Hur går det för våra elever som lämnar grundskolan utan behörighet till 
gymnasiet?    

2. Vad vill Borgerlig samverkan göra för att öka andelen behöriga?  

Respons:  

1. Andelen elever som lämnar grundskolan utan behörighet till gymnasiet är 
fortfarande hög även om andelen har minskat något under senare år. 
Utbildningsnämnden fortsätter arbetet med att med stöd av 
introduktionsprogram öka behörigheten till gymnasiet.  

De elever som efter grundskolan är obehöriga till ett nationellt program 
erbjuds plats på något av våra introduktionsprogram.  

Av samtliga folkbokförda elever åk 9 påbörjar 98–99 % gymnasiestudier 
inklusive introduktionsprogram. De fåtal elever (ca 20–25 per år) som inte 
påbörjar gymnasiestudier omhändertas inom ramen för det kommunala 
aktivitetsstödet (KAA). De kontaktas innan skolstart av vägledare samt har 
en löpande kontakt och vägledning tills de är 20 år.  

I tabellen nedan framgår andel och antal obehöriga elever som har 
Norrköping som folkbokföringskommun och som påbörjat ett 
introduktionsprogram. 

   

Läsår 
ÅK 9 

Andel 
obehöriga 

Antal 
obehöriga 

Antal elever i 
årskullen 

17/18 18,7 293 1571 
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18/19 19,5 312 1599 
19/20 16,5 289 1671 
20/21 14,1 238 1693 
21/22 17,3 303 1749 
22/23 14,7 284 1739 

 

När en elev påbörjar ett introduktionsprogram ska eleven sätta sin egen, 
personliga målsättning med utbildningen, enlig skollagen kap 17. Målet 
ska vara relaterat till studier eller arbetsmarknaden.  

För läsåret 22/23 hade elever, inskrivna på introduktionsprogrammen 
yrkesintroduktion, individuellt alternativ samt språkintroduktion, följande 
mål med sin utbildning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Av förstaårselever på introduktionsprogram på kommunala skolor så 
kommer efter 1 år ca 15% ha bytt introduktionsprogram, 20–25% avbrutit 
studier, ca 5% till högskoleförberedande program,        ca 15% till 
yrkesprogram, 40–45 % är kvar på samma introduktionsprogram. 
Genomsnittstiden för att nå gymnasiebehörighet och påbörja ett nationellt 
program är idag ca 2 år. 

IM-elever som läser vidare inom vux/folkhögskola eller går till 
arbetsmarknaden har vi tyvärr ingen möjlighet att följa upp genom den 
nationella statistiken. 
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I den nationella statistiken kan vi däremot se att vi på Norrköpings 
kommunala gymnasieskolor under lång tid har haft en positiv frekvens av 
IM-elever som når behörighet och söker vidare till nationellt program, i 
jämförelse med rikssnittet. Det handlar om mellan 25% och 35% av det 
totala antalet IM-elever. 

 

Norrköpings kommunala skolor har haft en positiv utveckling för IM-
elever som har gått över till nationellt program och tagit gymnasieexamen. 
De senaste åren har kommunen legat runt 20% vilket har varit över 
rikssnittet. 
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I vår interna statistik följer vi varje år hur många elever med IM-bakgrund 
som får en gymnasieexamen på högskoleförberedande respektive 
yrkesprogram. Andelen som når examen har legat stabilt runt 50–60% på 
yrkesprogram, men legat lägre och varierat mer på högskoleförberedande 
program. 

 

Vidare framgår det att andelen elever med IM-historik som slutför ett 
nationellt program med studiebevis varierar mellan läsåren. 

Avgångs 
läsår 

Andel med studiebevis 
av elever med IM-

historik 

18/19 30 

19/20 25 

20/21 38 

21/22 23 

22/23 31 

 

Andelen elever i KAA med IM som senaste kända utbildningsplats har 
varit runt 25% de senaste 3 åren. 

2. Borgerlig Samverkan vill bland annat göra följande för att öka andelen 
behöriga: 
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För att uppnå en att fler når behörighet till gymnasiet krävs olika insatser 
för att eleverna ska nå kunskapsmålen. En viktig faktor är närvaron i 
skolan så att eleven har möjlighet att inhämta kunskap men också att fler 
undervisas av behöriga lärare. 

Anpassningen av organisationen utifrån färre elever de närmaste åren sker 
så att fler elever kan få behöriga lärare och pedagoger. 

Vidare kommer arbetet kring registrering av närvaro och uppföljning av 
frånvaro att intensifieras för hela grundskoletiden. Lägst närvaro ses idag i 
de högre årskurserna med högstadiet med ca 85 % närvaro. 

Ingrid Cassel (M), ordförande Utbildningsnämnden 

___________________________________ 
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§ 73 Interpellation av Maria Sayeler Behnam (S) och Patrik 
Lindahl (S) – Barnomsorg på obekväm arbetstid 

 KS 2024/0781 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Maria Sayeler Behnam (S) och Patrik Lindahl (S) lämnade den 15 april 2024 
interpellation gällande barnomsorg på obekväm arbetstid, bilaga § 73 a. 
Ingrid Cassel (M), ordförande i utbildningsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 73 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig interpellanterna 
och interpellerad.  

__________________________________ 
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Bilaga § 73 a 

Interpellation till ansvarigt kommunalråd gällande barnomsorgen på 
obekväm arbetstid  
Sveriges arbetsmarknad har förändrats, idag kräver många yrken att 
arbetstiden förläggs i ett schemasystem där arbetstiden förläggs på både 
kvällar och helger ibland även nattetid.  

Det som tidigare i alla fall av många av oss upplevt som en norm att arbeta 
rak vecka dagtid är inte lika självklart som det har varit. Detta ställer krav på 
oss som samhälle och kommun att förändra vår barnomsorg så att vi kan 
erbjuda barnomsorg de tider våra kommuninvånare är i behov av 
barnomsorg, det som ibland kallas nattis.  

Vi har i utbildningsnämnden tidigare fått information om att vi har nattis på 
fyra olika enheter i kommunen. Där det erbjuds barnomsorg på obekväm 
arbetstid, allt ifrån hela natten till kväll och helg.  

Vid kontakt med medlemmar i Kommunal så framgår att många inte känner 
till att barnomsorg på obekväm arbetstid existerar och att det är oklart hur 
överlämnandet mellan dag och nattenhet går till. Om det exempelvis är så att 
vårdnadshavaren skulle behöva lämna barnet på förskolan vid kl 14:00 och 
hämta barnet ex 21:45. Jag har varit i kontakt med Kommunal som är 
fackföreningen som organiserar barnskötarna som arbetar både på förskolan 
och nattis.  

Kommunal berättar att just nu så är det 85 barn som står i kö till barnomsorg 
på obekväm arbetstid och att det för närvarande är intagningsstopp vilket gör 
att väntetiden är ännu längre. Det kan handla om år eller mer.  

Så min fråga till kommunalrådet är:  

Varför är det intagningsstopps för barnomsorgen på obekväm arbetstid?  

Hur arbetar mar för att informera de som är i behov av barnomsorg på 
obekväm arbetstid att verksamheten finns?  

Hur fungerar samarbetet med barnomsorgen dagtid för att lämna och hämta 
på respektive dagenhet/nattenhet?  

Hur stort bedömer ni att behovet är? 
Maria Sayeler Behnam (S), Patrick Lindahl (S) 
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Bilaga § 73 b 

Interpellationssvar gällande kväll, natt- och helgomsorg 
Bakgrund: 

Kommunen tillhandahåller kvälls-, natt- och helgomsorg utifrån 
utbildningsnämndens riktlinje för pedagogisk omsorg (UN 2023/4804-1) 
fastställd 2023-10-23.  Kvälls-, natt- och helgomsorg är anslagsfinansierade 
verksamheter. Kommunfullmäktige och utbildningsnämnden är ansvariga 
för tydliggöra vilken lokal tillämpning i utformningen som ska råda samt 
tilldela verksamhetsformen en beslutad ekonomisk ram. 

2022-2023 beslutade kommunfullmäktige om ett tillskott till verksamheten 
om 2 mkr för de fördyringar som tillkommer med förändrade arbetstidslagar 
(rätten till dygnsvila). 

Frågeställningar: 

1. Varför är det intagningsstopp för barnomsorgen på obekväm arbetstid? 

2. Hur arbetar man för att informera de som är i behov av barnomsorg på 
obekväm arbetstid att verksamheten finns? 

3. Hur fungerar samarbetet med barnomsorgen dagtid för att lämna och 
hämta på respektive dagenhet/nattenhet? 

4. Hur stort bedömer ni att behovet är? 

Respons:  

1. Inget beslutat intagningsstopp finns.   

Vid nämndens beslut om revidering av riktlinje för pedagogisk omsorg så 
innebär det att för de familjer som vid beslutstillfället hade sina barn 
inskrivna i kvälls-, natt- och helgomsorgen så gäller de nya bestämmelserna 
från och med 1 aug 2024. 

Verksamheten står just nu under genomlysning/utredning där målsättningen 
är att ta fram förslag på åtgärder och en organisation inför hösten 2024 där 
aktuellt behov kan tillgodoses utifrån nya riktlinje för pedagogisk omsorg. 
De inskrivna barnen ska alltid kunna tas emot om omsorg kan anmälas i 
rimlig tid innan behovet.  
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Vi bedömer att det är av största vikt att grundligt utreda hur en 
kostnadseffektiv verksamhet med en ekonomi i balans ska utformas.  

2.  

• Information finns att tillgå för allmänheten på kommunens hemsida. 
Kommunen har inte ett lagstadgat ansvar att ha uppsökande verksamhet 
inom denna verksamhetsform.  

• Kvälls-, natt- och helgomsorgen har en egen informationssida på 
kommunens hemsida med relevant information som fortlöpande uppdateras.   

• Om en vårdnadshavare uttrycker ett behov, för omsorg på obekväma tider, 
inom förskola eller fritidshem förmedlas information om den aktuella 
verksamheten från rektor och medarbetare till vårdnadshavaren.  

• Genom sökning på internet på orden ”nattomsorg norrköping” kommer 
länkar och hänvisning till den information som en medborgare inledningsvis 
har behov av.  

3. Etablerat och väl fungerande samarbete mellan barnomsorg och Kvälls-, 
natt- och helgomsorg  

Varje kvälls-, natt- och helgomsorg samarbetar med en förskola och ett 
fritidshem där hjälp med förflyttning mellan verksamhetsformerna erbjuds. 
Vid samverkande enheter finns särskilda urvalskriterier för att barn, med 
behov av hjälp vid förflyttning mellan kvälls-, natt- och helgomsorg och 
verksamheten, i första hand ska erbjudas plats. Vårdnadshavare som inte 
behöver hjälp med förflyttning får i övrigt ansöka om plats och gå där man 
annars önskar.  

4. Under de senaste åren har det generellt varit stabilt cirka 80 barn i kö till 
kvälls-, natt- och helgomsorgen. 

Kön inom natt- och helgomsorgen ser för närvarande ut som följer: 

- 45 i kö + antal nedan. 

- 31 i kö, men där vi inväntar svar och besked om komplettering av 
köansökan. (Dvs kan tillkomma eller falla bort ur kön). Sista datum för svar 
är 3/5.  

Ingrid Cassel (M), ordförande Utbildningsnämnden 
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§ 74 Interpellation av Robert Nordman,  

Christel Andersson och Hedda Ottesen (alla MP) 
 – Luftkvaliteten vid Norrköpings förskolor 

 KS 2024/0785 
 

Beslut  
Ärendet utgår. 

Beskrivning av ärendet  
Robert Nordman, Christel Andersson och Hedda Ottesen (alla MP) lämnade 
den 15 april 2024 interpellation gällande luftkvaliteten vid Norrköpings 
förskolor, bilaga § 74 a.  

__________________________________  



 
 

 
KOMMUNFULLMÄKTIGE

     

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

66(78) 
  

2024-04-29  
   

 
 

 

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks 

 

Bilaga § 74 a 

Interpellation om luftkvaliteten vid Norrköpings förskolor  
“Barn andas skadlig luft vid varannan förskola”  

Måndagen den 4 mars publicerade Ekot, Sveriges Radio, en unik granskning 
där det framgick att hälften av landets förskolor ligger på platser där 
mängden luftföroreningar är skadlig för barnen, enligt WHO:s riktlinjer. 
Granskningen bygger på en ny avancerad modell från SMHI om 
luftföroreningarna i Sverige, som Ekot samkört med adressuppgifter till 
landets förskolor.  

“Barn är känsligare än vuxna för luftföroreningar. De rör sig mer, är ofta 
utomhus och deras lungor växer fortfarande. Därför har de också större risk 
än vuxna att få skadliga hälsoeffekter om de utsätts för dålig luft”, berättar 
Anna Oudin, docent i epidemiologi vid Lunds universitet.  

Detta väcker förstås frågor om hur det ser ut i Norrköping. Miljöpartiet har 
tidigare väckt interpellation i frågan, senast februari 2023 och då med 
anledning av den aviserade ändringen av inriktning för trafik.  

Nedan bifogas två kartor från SMHIs verktyg “Nationell modellering av 
luftfuktighet” där även våra förskolor i stan är markerade. Siffrorna som 
SMHI visar är baserade på ett årsmedelvärde. Det rekommenderade 
årsmedelvärdet enligt WHO är 10 μg/m3 för NO2 och 15 μg/m3 för PM10. 
(μg står för mikrogram.) 

 
Rött=över 40 μg/m3. Orange=över 30 μg/m3. Gul=över 20 μg/m3.  
Vit=över 15 μg/m3. Ljusgrön=över 10 μg/m3. 
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Ljusa = över 15 μg/m3. Gröna = under 15 μg/m3. 
 
Frågor om hur luften kommer försämras i takt med att bilar ges mer plats i 
innerstaden, 
dolt bakom “valfrihet”, är fortsatt högaktuella och så även frågor om 
motmedel i form av 
plats för träd, men i och med granskningen som omnämns ovan följer än mer 
specifika 
frågor. 
 
Med anledning av ovanstående undrar vi: 
 
● Följer kommunen upp luftkvaliteten vid Norrköpings förskolor (och 
skolor)? 
● Om inte, finns det planer på att göra det? 
● Hur agerar i så fall kommunen om en förskola visar för höga halter av 
luftföroreningar? 
 
Robert Nordman (MP) 
Christel Andersson (MP) 
Hedda Ottesen (MP) 
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§ 75 Interpellation av Anna Edebo (C) – Nya chefer på 
utbildningskontoret 

 KS 2024/0789 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.  

Beskrivning av ärendet  
Anna Edebo (C) lämnade den 15 april 2024 interpellation gällande nya 
chefer på utbildningskontoret, bilaga § 75 a. Ingrid Cassel (M), ordförande i 
utbildningsnämnden, besvarar interpellationen, bilaga § 75 b.  

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Gunilla Hellberg (SD), Christian 
Widlund (C), Robert Nordman (MP), Christel Andersson (MP) och Jenny 
Lisiderius (KD), Olle Connman Ek (M), Filip Morell (M), Andreas Bohlin 
(S), Sophia Jarl (M), Monica Holtstad (L), Magnus Cato (S) och Maria 
Sayeler Behnam (S). 

__________________________________ 
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Bilaga § 75 a 

Interpellation gällande nya chefer på utbildningskontoret  
Det ska tillsättas sju nya områdeschefer på organisationsnivå ovanför 
rektorerna för förskolan och grundskolan så att de blir totalt nio stycken. 
Detta för att få organisationen för förskola och grundskola att likna 
gymnasieskolans organisation. I motiveringen påstås de nya cheferna inte 
medföra ökade kostnader, utan att genom samordningsvinster så kommer 
ekonomin att gå jämt ut. 

Samtidigt ute i skolorna, bland annat Råsslaskolan (Årskurs4-9), har man 
fått i uppdrag att se över lärartätheten. Hagaskolan med 10 lärare per 100 
elever anses vara ett bra riktmärke. Detta leder till att för Råsslaskolans del 
så effektiviseras personalen som finns i de verksamheter som är riktade till 
barn som behöver extra stöd. Lärartätheten sjunker vilket leder till att de 
elever som har mest behov av enskild eller liten grupp – undervisning 
behöver dela på personal. Personalen ska i den framtida organisationen 
hjälpa på både mellanstadium och högstadium samtidigt. Det kan säkert gå, 
men det är klart att det känns märkligt ute i organisationen att man anser sig 
ha råd med fler högre chefer och samtidigt sätter riktmärke på lärartäthet 
enligt den skola som har i särklass sämst resultat för vissa elevgrupper 
(andel behöriga elever till gymnasiet sett till gruppen med utländsk 
bakgrund, vilket vi interpellerat om tidigare). 

Med anledning av ovanstående ställer vi följande frågor till 
utbildningsnämndens ordförande: 

• Kan ni förklara hur dessa nya chefer inte belastar organisationen 
ekonomiskt i dessa tider av besparingar? 

• Vilka nyttor är det som de nya cheferna förväntas tillföra som dagens 
organisation identifierats inte klara av? 

• Hur säkerställer ni att besparingarna inte drabbar de elever som behöver 
extra stöd genom förskolan/grundskolan för att klara behörighet till 
gymnasiet? 

• Varför används lärartätheten på Hagaskolan som riktmärke i 
organisationen? 

Anna Edebo (C) 
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Bilaga § 75 b 

Interpellationssvar gällande nya chefer på utbildningskontoret  
Bakgrund:  

Interpellanten lyfter frågor kring hur den nya omorganisationen med sju nya 
områdeschefer på organisationsnivå ovanför rektorerna för förskolan och 
grundskolan.  

Frågeställningar:  

1. Kan ni förklara hur dessa nya chefer inte belastar organisationen 
ekonomiskt i dessa tider av besparingar?  

2. Vilka nyttor är det som de nya cheferna förväntas tillföra som dagens 
organisation identifierats inte klara av?  

3. Hur säkerställer ni att besparingarna inte drabbar de elever som behöver 
extra stöd genom förskolan/grundskolan för att klara behörighet till 
gymnasiet?  

4. Varför används lärartätheten på Hagaskolan som riktmärke i 
organisationen?  

Respons:  

Utbildningsorganisationen står inför stora anpassningar utifrån minskat barn 
och elevunderlag och behovet av samverkan mellan olika enheter har ökat. 
Utbildningsdirektören har därför sett ett behov av att se över styrnings- och 
ledningsformen av verksamheten för att kunna uppnå en ekonomisk balans. I 
kommunen finns idag 100 förskolor och 52 kommunala förskolor.  

Det gör att vi behöver optimera organisation och arbetssätt. Vi behöver 
använda resurserna klokt för att hålla ekonomin i balans, hitta smartare 
lösningar, skapa mer likvärdig verksamhet och tydligare samarbete mellan 
verksamhetsformerna.  

1. Det anställs inte fler chefer. Den nya strukturen är en 
kompetensomställning som syftar till ett närmare ledarskap och att flytta 
tyngdpunkten i organisation närmare enheter och barn- och elever. Rollen 
som verksamhetschef avvecklas och i den översyn som sker av 
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utbildningskontorets organisation (Spiran) kommer flertalet vakanta 
chefstjänster inte att tillsättas. Exempelvis chef för systemförvaltningen, 
biträdande FOU-chef samt flera chefsfunktioner inom centrala barn och 
elevhälsan. Antalet rektorer ses över och kommer också att minskas. 
Sammantaget leder detta till färre chefstjänster samt en förskjutning av 
chefstjänster från kontorets organisation till kärnverksamheten då det är där 
områdescheferna kommer att vara verksamma.  

2. Den beslutade organisationen kommer att bidra till tydligare mandat och 
ansvar i respektive chefsled samt en ökad likvärdighet mellan skolformerna. 
Detta är nödvändigt för att vi ska kunna hantera anpassningar och 
effektiviseringar som kommer. Områdescheferna har färre medarbetare än 
vad dagens verksamhetschefer har vilket kommer att leda till möjlighet för 
ett ökat strategiskt arbete samt ett mer verksamhetsnära arbete. Även 
skolcheferna kommer att kunna arbeta mer strategiskt vilket kommer att 
gynna stöd till rektorerna. När rektor ges goda arbetsförhållanden leder även 
detta till en god arbetsmiljö för personal och elever.  

3. Vi skiljer på anpassningar och besparingar. Anpassningar sker då vi har 
ett minskat barnoch elevunderlag. Den naturliga följden på det är att antalet 
förskolor och skolor måste följa med och minskas (avvecklas). En översyn 
pågår just nu hur anpassningen inte ska kunna drabba legitimerade 
pedagoger. Vi strävar efter att ha kvar dessa i vår kommun och istället kunna 
höja antalet behöriga lärare. Behöriga lärare är den enskilt viktigaste faktorn 
för att elever ska nå uppsatta kunskapsmål och utan omorganisation kommer 
skattemedel fortsatt gå till tomma platser i förskolor och skolor. Det är 
viktigt för alla elever att prioritera personal framför lokaler men särskilt 
viktigt för de som behöver extra stöd.  

4. Denna referens är inget som varken Borgerlig Samverkan eller 
utbildnings-kontoret känner till.  

Ingrid Cassel (M), ordförande Utbildningsnämnden 
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§ 76 Entledigande av Jonathan Stillman (KD) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 

 KS 2024/0723 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar Jonathan Stillman (KD) från uppdraget 

som ersättare i kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter Jonathan Stillman (KD). 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

Beskrivning av ärendet 
Jonathan Stillman (KD) har den 4 april 2024 lämnat in en begäran om att få 
bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige. 

_____________________ 

Beslutet skickas till: 
Länsstyrelsen Östergötland 
Den entledigade 
Troman 
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Justeras: 

 
 
 
__________________      _________________ 
Irma Görtz    Florian Aranda 
 
 

 
__________________ 
Magnus Cato 
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§ 77 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 2024-04-29 
 KS 2024/0002 

 
 

1. Anna Petersson (V) utses till ledamot i socialnämnden för tiden fram till och 
med 2026-12-31. 

2. Peter Karlsson (S) utses till följande uppdrag enligt nedan: 

• ledamot i styrelsen för Norrevo fastigheter AB för tiden fram till och med 
ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 

• ledamot i styrelsen för Norrköpings Näringslivsfastigheter AB för tiden fram 
till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 

• ersättare i styrelsen för Norrköpings spårvägar AB för tiden fram till och med 
ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 

• ledamot i vård- och omsorgsnämnden för tiden fram till och med 2026-12-31. 

3. Love Huddén (S) utses till ersättare i vård- och omsorgsnämnden för tiden 
fram till och med 2026-12-31. 

4. Kent Fernström (KD) utses till ersättare i vård- och omsorgsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31. 

5. Jonathan Stillman (KD) entledigas från uppdraget som ersättare i 
kompetensförsörjningsnämnden samt från uppdraget som ledamot i Upplev 
Norrköping AB. 

6. Darin Isaksson (KD) utses till ersättare i kompetensförsörjningsnämnden för 
tiden fram till och med 2026-12-31. 

7. Jenny Lisiderius (KD) utses till ledamot i Upplev Norrköping AB för tiden 
fram till och med ordinarie bolagsstämma 2027 har hållits. 

8. Isa Isa (KD) entledigas från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 

9. Amanda Gecer (KD) utses till ersättare i socialnämnden för tiden fram till och 
med 2026-12-31. 
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10. Pernilla Claar Granqvist (C) utses till lekmannarevisor i East Sweden Bryssel 
AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma för 2027 har hållits. 

11. Ola Nilsson utses till ordförande i East Sweden Bryssel AB från och med 1 
maj 2024 och för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma för 2027 har 
hållits. 

12. Pernilla Olausson utses till ledamot i East Sweden Bryssel AB från och med 1 
maj 2024 och för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma för 2027 har 
hållits. 

13. Linda Hjort utses till ledamot i East Sweden Bryssel AB från och med 1 maj 
2024 och för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma för 2027 har 
hållits. 

14. Matilde Köster (M) entledigas från uppdraget som nämndeman i Norrköpings 
Tingsrätt. 

15. Lena Wass (S) entledigas från uppdraget som ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden. 

16. Paragrafen justeras omedelbart. 

Beskrivning av ärendet 
Inkomna avsägelser till sammanträdet: 

Jonathan Stillman (KD), ersättare i kompetensförsörjningsnämnden samt som 
ledamot i Upplev Norrköping AB. 

Isa Isa (KD), ersättare i socialnämnden. 

Matilde Köster (M), nämndeman i Norrköpings Tingsrätt. 

Lena Wass (S) ersättare i vård- och omsorgsnämnden. 

 
Jan Malmberg (S) yttrar sig under ärendets beredning. 
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___________________________________ 
Sänt till: 
Troman 
De entledigade 
De valda 

 

 

Justeras: 
 

 
 
________________       ________________ 
Irma Görtz    Florian Aranda 
 

 
 
________________ 
Magnus Cato 
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§ 78 Anmälan av inkomna motioner till kommunfullmäktige 
2024-04-29 

 KS 2024/0041 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar motionerna och överlämnar dem till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Beskrivning av ärendet 
Inkomna motioner till sammanträdet: 

Motion av Jan Malmberg (S) – Kan vi förhindra att plastskräpet når 
Bråviken? 
KS 2024/0780 

Motion av Christian Widlund (C) – Tillåt Norrköpingsbor att kunna fortsätta 
elda trädgårdsavfall som förr 
KS 2024/0825 

Motion av Alexander Winge och Maria Sayeler Behnam (båda S) -
Ferieanställningar för ungdomar 
KS 2024/0826 

Motion av Classe Nöid och Mats Nilsson (båda S) – Ordning och reda i 
upphandlingar 

Motion av Christan Widlund (C) – Utveckla en AI-strategi 

Motion av Christan Widlund (C) – Utred om flera idrottanläggningar kan få 
föreningsdrift 

Christian Widlund (C) yttrar sig under ärendets behandling. 

________________________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
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§ 79 Rapporter med mera till kommunfullmäktige  
2024-04-29 
 

 
Årsrapport kapitalförvaltning 2023 
KS 2024/0559  

Ej verkställda beslut för socialkontoret av ej verkställda beslut, 
kvartal 4 2023 
KS 2023/0768-6 

Utvärdering av taxesystem inom vård och omsorg i Norrköpings 
kommun 
KS 2024/0794 

Beslut från länsstyrelsen Östergötland om ny ledamot och  
ersättare i kommunfullmäktige för Liberalerna 
KS 2024/0495-3 

___________________________________ 
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